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Razstava fotografij 
M » i j e včeraj - danes 
P Poziv vsem, ki jim je fotografiranje Ijubiteljstvo: prinesite v 
kkulturni center filme in posnetke na temo Velenje včeraj - danes. 

Ta mesec bodo v Velenju odprli 
raazstavo fotografij na temo Velenje 
WCERAJ - DANES. Stab za posta-
vitev skulpture tovariša Tita vabi vse 
š< šolske krožke, mladino in druge ob-
ččane - skratka, vse ki jim je foto-
grafiranje Ijubiteljstvo, da s svojimi 
fifotografijami na to temo sodelujejo 
nna razstavi, ki jo bodo predvidoma 

odprli 20. maja. Zaželena je velikost 
fotografiij 1 3 x 1 8 oziroma 
18 x24 cm. Vsi tisti, ki nimate mož-
nosti, da sami izdelaj fotografije, 
lahko prinesete filme. J k ? 

Vse fotografije ali nttfee oddajte v 
knjižnici Kulturnega centra Velenje, 
in sicer do 17. ril(§a. Organizator bo 
filme oziroma fotografije vrnil. 

Kmalu otvoritev »Tinkare" 
V krajevni skupnosti Velenje - Center Desni breg bodo ob 
prazniku mladosti odprli novo vzgojno varstveno ustanovo — 

Ob praznovanju letošnjih jii-1 ste, ki komaj čakajo "na te nove 
bilejev tovariša Tita in partije 
bodo ta mesec v krajevni skup-
nosti Velenje - desni breg od-
prli novo otroškovarstveno 
ustanovo z imenom „Tinkara", 
ki bo delala družbo „Kekcu". 

Vse krajane, organizacije in 
še prav posebno starše, ki že 
imajo svoje otroke v vrtcu in ti-

prostore, vabijo v naslednjih 
dneh na delo pri urejanju oko-
5 a-

V gozdiču bodo zgradili trim 
stezico za najmlajše, vse okolje 
pa želijo tako urediti, da bodo 
malčki deležni prejetne igre v 
zeleni naravi. 

13. maj - praznik organov za notranje zadeve 
Organi za notranje zadeve 

ppraznujejo danes 33-letnico, ko 
j(je bila z odlokom vrhovnega ko-
rimandanta oboroženih sil marša-
li la Tita ustanov| ena varnostna 
s:služba - oddelek za zaščito na-
rroda in 36-letnico varnostno 
cobveščevalne službe in narodne 
z zaščite v Sloveniji. Ob tem 
p prazniku nam je komandir po-
s staje milice Velenje, Ciril Joger, 
p povedal: 

„Praznik varnostne službe je 
velikega pomena za našo samo-
upravno socialistič no družbeno 
ureditev, saj je ta služba, tista, ki 
varuje vse pridobitve NOB. Ve-
mo, da so še vedno sovražni ele-
menti tako v državi, kot tudi iz-
ven naših meja in večkrat se so-
očamo, kako tuja ekstremistič-
na emigracija pripravlja razne 
diverzije na naše predstavnike 
in sploh sovražno deluje proti 

naši samoupravni socialistični 
ureditvi. 

Poudaril bi, da je bil velikega 
pomena sprejetje zakona o 
družbeni samozaščiti, varnosti 
in notranjih zadevah. Prav ta za-
kon nalaga vsem občanom, da 
tudi sami skrbjo za družbeno 
samozaščito in varnost. Doslej 
je namreč med ljudmi vse pre-
več prevladovala misel, da je za 
varnost ustavne ureditve odgo-

T Vsako prvo nedeljo v maju je v nekdanjem uničevalnem taborišču v Mathausnu mednarodna svečanost 
i v spomin na tisoče žrtev, ki so za vedno ostali v tem taborišču. Tudi to nedeljo se je zbralo v ton 
r nacističnem koncentracijskem taborišču v bližini Linza več tisoč ljudi iz raznih evropskih držav. Med 
r njimi je bilo tudi mnogo Jugoslovanov iz raznih krajev naše države, kot tudi iz naše občine. Nekdanji 
i interniranci iz Šaleške doline so skupaj s še nekaterimi drugimi občani in člani rudarske godbe Velenje 
\ v soboto obiskali koncentracijsko taborišče Dachau, v nedeljo pa so najprej sodelovali na spominski 
s svečanosti pred spomenikom jugoslovanskih žrtev, za tem pa so se udeležili še osrednje mednarodne 
s svečanosti. 

Mladi za svoj praznik 
Osrednja proslava ob dnevu mladosti v naši občini bo 14. 
maja na stadionu Ob jezeru — V velikem telovadnem 

nastopu bo sodelovalo več kot 3 . 2 0 0 mladih 

vorna le poklicna služba javne 
varnosti. Naša varnostna kultu-
ra pa mora biti takšna, da bomo 
vsi tako v krajevnih skupnostih, 
temeljnih oziroma organizacijah 
združenega dela, samoupravnih 
interesnih skupnosti skrbeli za 
varnost družbenega premoženja 
in da bomo stremeli za tem, da 
bo vsak občan lahko varno in 
mirno delal na svojem delov-
nem mestu in s tem pripomogli 
k še bojšemu napredku naše sa-
moupravne socialistične skup-
nosti. Glede na to, da je bil za-
kon sprejet v letu 1976, pa mo-
ram poudariti, da še ni povsod 
zaživela družbena samozaščita 
tako kot bi morala. Kajti zave-
dati se moramo, da bomo lahko 
le s skupnimi močmi zagotovili 
varnost občanov, družbeno in 
zasebno premoženje. 

V zadnjem obdobju smo ime-
li velike uspehe pri odkrivanju 
vseh vrst storilcev kaznivih de-
janj in prekrškov. Za uspešno 
delo se zahvaljujem celotnemu 
kolektivu naše postaje. 

Ob današnjem prazniku pa bi 
želel, da bi vsi občani resnično 
vsak po svoji moči pomagali pri 
razvijanju varnostne kulture in 
da bi o vseh nezakonitih poja-
vih obveščali varnostnika - mi-
ličnika na varnostnem okolišu. 

Vsem delavcem postaje milice 
Velenje pa čestitam k današ-
njem prazniku ter obenem že-
lim, da bi tudi v bodoče vložili 
vse napore za čimbolj ši uspeh 
pri delu ter pri varnosti na vseh 
področjih". 

Letošnji mesec mladosti bo-
mo v naši občini proslavili z 
vrsto prireditev in drugih mani-
festacij. Praznovanje se je prav-
zaprav začelo že 17. aprila, ko 
smo v Šoštanju z najlepšimi že-
ljami našemu dragemu tovarišu 
Titu pozdravili zvezno štafeto 
mladosti. V aprilu so bile tudi 
konference, na katerih so bile 
ustanovljene mladinske delovne 
brigade, ki bodo v letošnjem le-
tu sodelovale na zveznih, repub-
liških in lokalnih delovnih akci-
jah. 

S praznovanjem dneva mla-
dosti je povezano tudi nedavno 
srečanje mladih iz pobratenih 
občin Vrnjačka Banja, Split, 
Ormož in Velenje v Ormožu, 
Iger so podpisali tudi listino o 
pobratenju mladih iz teh občin. 
Dogovorili pa so se tudi o usta-
novitvi bratske brigade, ki naj 
bi prvo akcij o začela letos v No-
vem Travniku. 

V teh dneh potekajo pogo-
vori z učenci, katere bodo letos 
sprejeli v mladinsko organiza-
cijo, nadaljuje pa se tudi tekmo-

vanje za Kajuhov pokal. Danes 
se bo začel tridnevni pohod 
mladih, ki bodo v tem mesecu 
sprejeti v enote teritorialne 
obrambe. 

Temeljito pa se mladi pri-
pravljajo na sklepno prireditev, 
ki bo na dan mladosti, 25. maja 
na igrišču najezeru. Po velikem 
telovadnem nastopu, na kate-
rem bo sodelovalo preko 3.200 
mladih, bodo pionirje svečano 
sprejeli v ZSMS, več kot 100 
mladih pa v enoto teritorialne 
obrambe, podelili pa bodo tudi 
prehodni Kajuhov pokal naj-
uspešnejši osnovni organizaciji 
ZSM v občini v športnem tek-
movanju. 

V drugi polovici tedna bo pre-
vladovalo sončno in za ta čas top-
lo vreme. Okoli sobote bo od za-
hoda poslabšanje vremena s pada-
vinami in postopnimi ohladitva-
mi. 

Tudi za naprej 9,7% 
stanovanjski prispevek iz OD 
Prihodnji četrtek, 19. maja, bo zasedala skupščina samo-
upravne interesne stanovanjske skupnosti občine Velenje 
in med drugim obravnavala ter določila predlog samo-
upravnega sporazuma o združevanju in izročanju sredstev 

za stanovanjsko izgradnjo za obdobje 1977 — 1980 

Na seji bodo delegati posluša-
li poročilo o delu organov sa-
moupravne interesne stanovanj-
ske skupnosti občine Velenje v 
preteklem letu, obravnavali in 
določili bodo predlog samo-
upravnega sporazuma o združe-
vanju in izločanju sredstev za 
stanovanjsko izgradnjo za ob-
dobje 1977 - 1980, nadalje bo-
do obravnavali in sprejeli za-
ključne račune odborov SISS 
za leto 1976 ter finančni načrt 
samoupravne interesne stano-

vanjske skupnosti za leto 1977. 
Na dnevnem redu je še skle-

panje o podpisu pogodbe o so-
ustanovitelj stvu Ljubljanske 
banke, podružnice Velenje, ter 
razprava in določitev predlog. 
programa za izvajanje dolor b 
zakona o združenem delu. 

Sklic 7. seje skupščine samo-
upravne interesne stanovanjske 
skupnosti občine Velenje in iz-
vlečke iz gradiva objavljamo na 
5. strani v rubriki „Delegatski 
Naš čas"! 

11-članska delegacija deželnega sveta avtonomne dežele Furlanije - Julijska Krajina, ki jo je vodil predsednik de-
želnega sveta Amaldo Pittoni, je 10. maja obiskala tovarno gospodinjske opreme Gorenje - V torek se je mudil v 

Gorenju in Velenju tudi predsednik Skupščine SR Slovenije, dr. Marijan Brecelj -

Sprejem pred TGO Gorenje 

Od 9. do 11. maja je bila na 
obisku v Socialistični republiki 
Sloveniji delegacija deželnega 
sveta avtonomne dežele Furla-
nije - Julijske Krajine. Delega-
cijo je vodil Amaldo Pittoni, 
predsednik deželnega sveta. 

Gostje iz avtonomne dežele 
Furlanije - Julijske Krajine so v 
torek, 10. maja, obiskali tudi 
naše mesto. Skupaj z delegacijo 
sta prispela v Velenje podpred-
sednik Skupščine SR Slovenije, 
Beno Zupančič ter predsednik 
zbora združenega dela Skupšči-
ne SR Slovenije, Štefan Nemec. 

Predsednika Arnalda Pittoni-
ja je ob prihodu v Velenje po-
zdravil predsednik Skupščine 
SR Slovenije, dr. Marijan Bre-
celj, predsednik velenjske ob-
činske skupščine Nestl Žgank, 
generalni direktor sozda Go-
renje Ivan Atelšek ter predstav-
niki samoupravnih organov in 
družbenopolitičnih organizacij 
Gorenje. 

Delegacija deželnega sveta 
avtonomne dežele Furlanije -
Julijske Krajine si je zatem ogle- Gostje iz Italije so si z zanimanjem ogledali proizvodne obrate 

prisrčen sprejem v Gorenju in 
za priložnost obiska v tovarni in 
Velenju. 

V delegaciji deželnega sveta 
avtonomne dežele Furlanije — 
Julijske Krajine so bili deželni 
svetniki iz vseh strank ustavne-
ga loka, med njimi tudi Sloven-
ca Dušan Lovriha, svetovalec 

KPI in Drago Štoka, svetovalec 
Slovenske skupnosti. 

Obisk ima v tem trenutku, 
po ratifikaciji osimskih sporazu-
mov, poseben pomen v procesu 
krepitve prijateljskih odnosov 
med Italijo in Jugoslavijo, pose-
bej med Slovenijo in Furlanijo 
— Julijsko Krajino. 

dala več tovarn Gorenja, zatem 
pa so predstavniki našega naj-
večjega proizvajalca izdelkov 
bele tehnike seznanili visoke 
goste iz sosednje Italije z rastjo, 
trenutnim položajem in razvoj-
nimi hotenji in možnostmi Go-
renja. Ob zaključku pogovora 
se je Arnaldo Pittoni zahvalil v 
imenu vseh članov delegacije za 



Narodno osvobodilni boj v Šaleški dolini 
Pri partizanski knjigi v Ljubljani je izšla knjiga dr. Milana Zevarta Narodnoosvobodilni boj v Šaleški dolini - Člani 
komisije za oceno doktorske disertacije in strokovna recenzenta so njegovo delo dobro ocenili še več delo je 
pokazalo, kako pomembne so študije o NOB na manjših območjih v procesu nastajanja prave'sinteze NOB na 

Slovenskem — Nova monografija — Vzor drugim piscem 

pomembnega dogajanja v obravna-
vanem času. V, dodatku je dr. 2e-
vart prikazal še problematiko virov 
in literature, pri čemer naj pouda-
rim, daje imel na voljo le malo lite-
rature in je delo napisal predvsem 
po virih. Prav s posebno skrbnim 
zbiranjem različnih kategorj virov 
je piscu uspelo NOB na šaleškem ob-

Pri Partizanski knjigi v Ljubljani je pred kratkim izšla knjiga 
dr. Milana Ževarta Narodnoosvobodilni boj v Šaleški dolini. To 
delo je vsestranska podoba narodnoosvobodilnega boja v naši doli-
ni. 

Dr. Milan Ževart se je pričel 
ukvarjati z zgodovino narodnoosvo-
bodilnega boja v Šaleški dolini že v 
času študja zgodovine na filozofski 
fakulteti univerze v Ljubljani. O tem 
je dejal: „Leta 1951 sem pri 
prof. dr. Metodu Mikužu pripravil 
seminarsko nalogo o razvoju narod-
noosvobodilnega gibanja v Šaleški 
dolini do prihoda XIV. divizije. Kas-
neje sem se ob strokovnem in dru-
gem delu vedno ponovno, bolj ali 
manj intenzivno, vračal k zgodovini 
NOB v Šaleški dolini." Ves ta čas je 
zbiral in preučeval gradivo, obdelal 
posamezne teme in pripravil tudi 
pregled te teme za objavo. S proble-
matiko zbiranja in obravnavanja kra-
jevnega gradiva za zgodovino NOB 
pa se je ukvarjal tudi teoretično. 
Komisija za zgodovino sveta za raz-
vijanje revolucionarnih tradicij pri 
predsedstvu republiškega odbora 
zveze združenj borcev NOV Sloveni-
je, v kateri sodeluje tudi dr. Milan 
Zevart je pripravila napotila za 
avtorje preglednih orisov NOB na 
posameznih območjih Slovence. 
Člani komisije za oceno doktorske 
disertacje prof. dr. Metod Mikuž, 
prof. dr. Vasil| Melik in dr. Miroslav 
Stiplovšek in strokovna recenzenta 
komisje za zgodovino pri republi-
škem odboru ZZB NOV dr. Tone 
Ferenc in dr. Mirko Stiplovšek so 
njegovo delo temeljito pregledali in 
ga tudi pohvalno ocenili, 

PRVO TE VRSTE 
ZNANSTVENO DELO 

N A PODROČJU 
ZGODOVINOPISJA NOB 

Dr. Metod Mikuž je v zvezi z Že-
vartovo disertacijo zapisal: „Ževar-
tova disertacija Narodnoosvobodilni 
boj v Šaleški dolini je doslej prvo te 
vrste znanstveno delo na področju 
zgodovinopisja NOB. Ni torej neke 
vrste občinska kronika, pač pa do-
kumentarno prikazan razvoj in vzro-
čna povezava razvoja NOV v tej do-
lini in spričo natančnega poznavanja 
predvsem virov in njihove tehtne 
analize tudi odgovor na temeljno 
problematiko vse disertacije: zakaj 
se je NOB v Šaleški dolini razvijal 
drugače kot drugod. Tako je njego-
vo delo poleg raznih njegovih že 
predhodnih del, tehten doprinos k 
znanstvenim dosežkom zgodovino-
pisja NOV, ne samo slovenskega, 
temveč tudi ostalih jugoslovanskih 
narodov. Povsem nove so Ževartove 
ugotovitve o bistvu in vsebini od 
Nemcev pobitih talcev, o okupator-
jevem terorju, o zanimivi diferenci-
aciji med samim okupatorjem, o 
vzgledni in vsestranski požrtvoval-
nosti bogatega šaleškega kmeta. Ko-
misija za oceno te disertacije je eno-
dušno zapisala mnenje, da bi mogel 
pedagoški znanstveni svet filozofske 
fakultete Zevartovi disertaciji pode-
liti habilitacijski značaj." 

DELO NAPISAL 
PREDVSEM PO VIRIH 
Pohvalno je delo dr. Milana Ze-

varta ocenil tudi dr. Mirko Stiplov-
šek. »Poudarim naj, da je periodiza-
cija smotrna in da so za mejnike 
obdobij izbrani prelomni dogodki v 
razvoju NOV v Šaleški dolini," je 
med drugim dejal dr. Mirko Stiplov-
šek in nadaljeval, »Posamezna po-
glavja je sklenil s kratkimi zaključki 

močju prikazati zares vsestransko, 
temeljito in tudi kritično. Opozoril 
bi tudi na veliko Ževartovo prizade-
vanje za izpolnitev vrzeli v partizan-
skem in okupatorjevem arhivskem 
gradivu z zbiranjem podatkov „na 
terenu", ki jih je uporabil z vso po-
trebno kritičnostjo. Izredno obsež-
ne opombe, v katerih je pojasnil tu-
di svoja stališča o verodostojnosti vi-
rov, izpričujejo, da si je vsako svojo 
ugotovitev prizadeval dokumentirati 
s kar največ viri, medtem ko je lite-
raturo uporabi al v glavnem le za 
splošne podatke in primerjave. To 
delo pa ne daje le poglobljene in vse-
stranske podobe NOB v Šaleški doli-
ni in ni le odličen prikaz številnih 
posebnosti, ki so rezultat specifič-

nih razmer na obravnavanem obmo-
čju, temveč daje mestoma tudi teht-
ne odgovore na nekatera ključna 
vprašanja razvoja NOV na štajer-
skem. Delo je v vsebinskem in meto-
dološkem pogledu skladno z napoti-
li za pisanje preglednih orisov NOV 
na manjših območjih Slovenije. Prav 
Ževartovo delo je pokazalo, kako 
pomembne so študije o NOB na 
manjših območjih v procesu nastaja-
nja prave sinteze NOB na Sloven-
skem. Njegova monografija pa bo 
lahko tudi drugim piscem dober 
vzor, kako se lotiti in obdelati NOB 
na manjših področjih." 

DELO PREDSTAVLJA 
POGLOBLJENO 

RAZPRAVO 
Prof. dr. Tone Ferenc je med dru-

gim dejal* »Monografija o narodno-
osvobodilnem boju v Šaleški dolini 
je doktorska disertacija, ki jo je 
avtor 1974. leta uspešno zagovarjal 
na filozofski fakulteti univerze v 
Ljubljani. Po zasnovi, širini zajete 
problematike, metodologije raziska-
ve, odgovorih na postavljena vpraša-
nja, tehtnosti sklepov, pa predstavlja 
delo poglobljeno razpravo, ki je re-
zultat večletnega raziskovalnega de-
la. Knjiga je opremljena s številnimi 
reprodukcijami dokumentarnih fo-
tograf j in dokumentov. Dr. Tone 
Ferenc je tudi mnenja, da smo z 
Zevartovim orisom NOV v Šaleški 
dolini dobili vzorec za nadaljnj a pri-
zadevanja v tej smeri; vzorec, ki se 
mu naj pisci skušajo vsaj približati, 
če ga iz razumljivih razglogov pač 
ne bi mogli doseči." Dejal pa je tu-
di: „Piscu je potrebno dati posebno 
priznanje za to, da je na koncu vsa-
kega poglavja skušal oceniti položaj 
narodno osvobodilnega gibanja v 
vsakem obdobju in ga primerjati s 
prejšnjim obdobjem ter ugotoviti 
njegova nihanja in vrhunec. To je 
delal sicer že v svojih prejšnjih delih 
NOB v Šaleški dolini, vendar so se-
daj ocene poglobljene in širše. Števi-

lo opomb je več kot 1200, kar priča 
o avtorjevi temeljitosti. Mislim, da 
mu je uspelo najti vse, ali skoraj vse 
dostopne vire. Razpravi je pisec do-
dal še pregled literature in virov." 

REZULTAT 
VEČLETNEGA DELA 
Ko je dr. Milan Ževart menil, da 

pozna temo dovolj, se je lotil pisanja 
zgodovine narodnoosvobodilnega 
boja v Šaleški dolini. Pri tem je sku-
šal omenjena napotila, avtorji teh so 

bili: dr. Tone Ferenc, dr. Mirko 
Stiplovšek, in dr. Milan Ževart, ki 
postavljajo pred avtorje orisov NOB 
na območjih Slovenije za Knjižnico 
OF dokaj zahtevne naloge, kar naj-
bolj upoštevati. V prvem poglavju 
Šaleška dolina pred aprilom 1941 se 
je pisec lotil predvsem geografskega 
položaja, upravne razdelitve in pre-
bivalstva, gospodarske in socialne 
strukture, politične opredelitve pre-
bivalstva, komunističnega gibanja, 
delovanje ilegalne celice KPJ, komu-
nistične organizacf e in nj enih akcij, 
Nemcev in delovanj a kulturbunda, 
vprašanja narodne zavesti prebival-
stva in uspehov nacistične propa-
gande. V, poglavju Okupator in nje-
govi ukrepi opisuje vdor okupatorja 
na naše območje, razbitje jugoslo-
vanskega upravnega aparata in vzpo-
stavitev okupatorjevega, razpustitev 
slovenskih organizacij in društev, 
uničevanje slovenskih kij ig, preime-
novanje krajev, deportacije, štajer-
sko domovinsko zvezo, propagando 
in ponemčevalno delavnost štajerske 
domovinske zveze, nemško šolstvo, 
okupatorjeve ukrepe na gospodar-

skem področju, vprašanja odnos 
prebivalstva do okupatorja in njegi 
ve ukrepe ob vdoru in po začetk 
okupacije. Nadalje opisuje priprai 
na vstajo, razvoj osvobodilnega gibi 
nja v Šaleški dolini od prve akcije d 
konca marca 1942, osvobodilno! 
banje od konca marca pa do začeti 
oktobra 1942 in nato do srede se] 
tembra 1943, do začetka decembi 
1944 in vse do osvoboditve. 

Posebno poglavje pa je dr. Mila 
Zevart v svoji knjigi namenil tui 
partizanskim ustanovam v ŠaleS 
dolini oziroma v šoštanj skem okraj 
v letih 1944 in 1945, kjer opisuj 
kurirske postaje in zveze, partizai 
ske tehnike, sanitetne objekte, obv 
ščevalne točke ter gospodarske ust 
nove. 

Knjiga Narodno osvobodilni h 
je nedvomno delo, ki bi ga naj pr 
bral in ga imel v svoji krgižnici si 
herni občan naše občine. Ob konc 
pogovora z dr. Ževartom sem j 
vprašala, če pripravlja že kakšno d 
lo. Povedal je, da bo prav kmalu i 
šla tretja izdaja poslovilnih pisem. 

MIRA TAMS 

Tekmovanje gasilcev pionirjev 
Mladi gasilci — pionirji slovesno počastili 40. obletnico ustanovitve KPS in 40-letni( 

prihoda tovariša Tita na če lo KPJ. 

Na praznik OF slovenskega naro-
da 27. aprila je GD Gaberke pod po-
kroviteljstvom Ob GZ Velenje, orga-
niziralo meddruštvena tekmovanja 
pionirjev-gasilcev v naslednjih disci-
plinah: tek štafete 4 x 50 m, strelja-
nje z zračno puško in kviz z vpraša-
nji iz NOB, kaj veš o Titu, gasilski 
organizaciji in njeni dejavnosti ter 
športu. 

Nastopilo je 8 ekip iz področja 
občinske gasilske zveze Velenje, in 
sicer: GD Gaberke, Šmartno ob Paki 
A in B, REK Velenje, Pesja, Šoštan-
ja, Velenja in Škal, ter ekipa gasi-
lskega društva Zibike, k i j e pobrate-
na z GD Gaberke. 

Najboljši so bili pionirji iz Zibike 
z 21. točkami od 26 možnih, 2. GD 
Šoštanj z 20 točkami in 3. GD Škale 
z 19 točkami, 19 točk so dosegle še 
ekipe iz Gaberk, Šmartno ob Paki A 
in Velenja. 

Med odmorom je predsednik kra-
jevne skupnosti Gaberke tov. Bla-
tnik Rafko orisal razvojno pot in de-
javnost KS med NOB in po njej. 
Prav tako je pionir iz KS Zibike ori-

Zaključek tedna kulture 
V soboto, 14. maja bodo v domu kulture v Velenju gostovali Veseli berači iz Šmartnega 

ob Paki — Večer bo poln duhovitih besed, pesmi in glasbe 

Poznano je, da v velenjski ob-
čini radi igrajo. Obstaja veliko 
igralskih skupin, ki zberejo, za-
igrajo, nato pa zopet počivajo. 
Med vzroki za tako pretrgano 
delo je prav gotovo neštetokrat 
pomanjkanje strokovne roke, ki 
bi pomagala določeni skupini 
pri izboru dela in pozneje pri 
vodenju predstave. 

Že nekaj let v Velenju nače-
njajo problem poklicnega reži-
serja, ki bi v tej občini bil pred-
vsem mentor in pomočnik sku-
pinam, ki v kulturnih društvih 
želijo igratL 

Vsako leto kronajo zimsko 
sezono igranja v tej občini s 
tednom kulture. Tudi letos je 
potekal in njegov zaključek bo-
do praznovali v Velenju 14. ma-
ja zvečer. Tokrat se bo Velenj-

čanom predstavila gledališka 
skupina prosvetnega društva 
Šmartno ob Paki. Zapisati mo-
ramo, da je predstavo vodil gle-
dališki igralec Bogomir Veras iz 
Celja, ki je bil igranja željnim 
ljudem iz Šmartnega ob Paki v 
veliko pomoč. Tovariš Veras je 
bil pogodbeno vezan, da postavi 
na oder v Šmartnem ob Paki, 
Velenju in Topolšici tri dela. 
Dve sta že bili uprizoijeni, pred-
stavo v Topolšici pa bodo pri-
pravili do jeseni 

Tako so v tednu kulture bile 
aktivne štiri skupine: Šentilj s 
Partij ičevo Ščuke pa ni, PD 
Bevče z igro Ustinova Komaj 
do srednjih vej. Amatersko gle-
dališče Velenje z Villonovim 
Velikim testamentom in PD 

Šmartno ob Paki z Verasovo 
priredbo Veselih beračev. Z, va-
jami za igro so poskušali tudi v 
Skalah in mogoče še kje. Prav 
ob takih nedozorelih predsta-
vah pa se moramo vprašati za 
vzroke. Pr,ej ko slq bo potrebno 
v občini rešiti problem gledali-
škega režiserja. Ta bo res samo 
kamenček k zgradbi, da bo gle-
dališko življenje mnogih skupin 
še bolj bogato. Skupini iz 
Šmartnega ob Paki in Velenja 
tudi letos sodelujeta na področ-

• nem srečanju. To je gotovo 
uspeh. S, tem pa se ne smemo 
zadovoljiti. Želimo, da bi tudi 
gledališka dejavnost občine po-
stala enakovredna glasbeni. S 
skupnimi močmi bo mogoče 
tudi to rešiti. 

V.Š. 

FINANČNO POROČILO O ZBRANEM SAMOPRISPEVKU PO KS ZA CAS OD 1 . 1 . DO 31 . 3. 1 9 7 7 

Krajevne skupnosti 

1. Velenje center -
levi breg 

2. Velenje center -
desni breg 

3. Šmartno Velenje 
4. Šalek - Gorica 
5 . Stara vas 
6. Staro Velenje 
7. Pege 
8 . Konovo 
9. Cirkovce 

10. PleSvec 
11.Paka 
12. Šentilj 
13. Škale 
14. Bevče 
15. Kavče - Podkraj 
16. Šoj tanj 
17. Bele vode 
18. Skjorno - Florjan 
19. Za,vodnje 
20. Ravne 
21. Dmžmirje - Gaberke 
22. Lokovica 
23. Topolščica 
24. Šmartno ob Paki 
25. Gorenje 

SKUPAJ: 
Velenje, 29 .4 .19,77 

ZaposL obrt. 
upok. kmetje 

2563 

3040 
793 
402 
380 
471 
543 
395 

65 
96 

200 
352 
406 

81 
281 

1569 
109 
323 
124 
445 
389 
210 
502 
573 
326 

14638 

Skupaj januar - marec 
100 % 70 % 30% 100% 

777.273,35 544.091,35 233.182,00 256.720,35 179.704,25 

921.931,65 
240.490,70 
121.913,30 
115.241,45 
142.838,75 
164.674,00 
119.790,50 

19.712,35 
29.113,65 
60.653,40 

106.749,95 
123.126,40 

24.564,65 
85.218,05 

475.825,90 
33.056,05 
97.955,20 
37.605,10 

134.953,85 
117.970,85 
63.686,10 

152.240,00 
173.779,60 

98.865,00 

645.352,10 
168.343,50 
85.339,35 
80.669,00 
99.987,10 

115.271,80 

276.579,55 
72.147,20 
36.573,95 
34.572,45 
42.851,65 
49.402,20 

119.790,50 
19.712,35 
29.113,65 
60.653,40 

106.749,95 
123.126,40 

24.564,65 
85.218,05 

475.825,90 
33.056,05 
97.955,20 
37.605,10 

134.953,85 
117.970,85 

63.686,10 
152.240,00 
173.779,60 

98.865,00 

304.498,55 
79.430,05 
40.265,90 
38.062,30 
47.177,25 
54.389,05 
39.564,80 

6.510,65 
9.615,75 

20.032,80 
35.257,70 
40.666,60 

8.113,30 
28.146,10 

157.157,30 
10.917,85 
32.352,95 
12.420,35 
44.573,00 
38.963,80 
21.034,45 
50.282,30 
57.401,20 
32.653,45 

213.148,95 
55.601,05 
28.186,15 
26.643,60 
33.024,05 
38.072,35 

77.016,10 

91.349,60 
23.829,00 
12.079,75 
11.418,70 
14.153,20 
16.326,70 
39.564,80 

6.510,65 
9.615,75 

20.032,80 
35.257,70 
40.666,60 

8.113,30 
28.146,10 

157.157,30 
10.917,85 
32.352,95 
12.420,35 
44.573,00 
38.963,80 
21.034,45 
50.282,30 
57.401,20 
32.653,45 

sal dejavnost KS Zibike ter njihove 
težave za obnovitev področij, pri-
zadetih po potresu. Iskreno in pri-
srčno se je zahvalil občanom občine 
Velenje za zgrajeno solidarnostno 
šolo v Zibiki. Njegove tople besede 
zahvale so šle navzočim do srca in 
človek se sprašuje, ali smo dovolj 
storili za potresna območja? 

Vse ekipe so dobile diplome za 
sodelovanje, vsak tekmovalec pa 
knjigo „Tito o liku komunista". 
Prve tri ekipe so dobile tudi praktič-
ne nagrade. 

Mladi pionirji gasilci so tako di 
stojno proslaviti zgodovinske prazn 
ke naše revolucije in njihovega pi 
ljubljenega učitelja in voditelj a tov; 
riša Tita. Talcih srečanj in tekmi 
vanj si v bodoče še želimo, mogoč 
na ravni občinskih gasilskih zvez. 

Gasilskemu društvu Gaberke pa 
imenu občinske gasilske zveze Veli 
nje in vseh tekmovalcev iskrene č< 
stitke za odlično pripravljeno i 
izvedeno srečanje tekmovanje. 

FRANC KORBA 

Akcija ŠŠK za čiščenje okolji 
TUdi študenti, ki so včlanjeni v 

Šaleški študentski klub, so se pred 
dnevi odzvali akciji čiščenje okolja. 
Najprej so se zmenili, da bi akcija 
potekala nekje v Velenju, Iger je še 
obilica stvari, ki bi jih bilo potrebno 
počistiti. Ker pa na to pobudo niso 
dobili primernih napotkov, so se na 
predlog AMD Velenje odločili, da 
bodo očistili okolico doma „Moto-
cross" na Trebeliškem. Že zjutraj so 
začeli z akcijo, ki so jo končali proti 

večeru in očistili okolico doma, kje 
prav zdaj končujejo adaptacijo n« 
katerih objektov. Dobre volje ni ma 
njkalo, pa tudi udeležba je bila b 
velika. Željo pa si še več takšni 
akcij, kajti skrb za okolje ne bi sme 
la trajati samo določen čas, ampal 
bi moralo to leto postati začetni 
točka k stalni človekovi skrbi zj 
svojo sredino, kjer živi in ustvari 

RAFAEL PEČEČN11 

V E L E N J E 

Delovna skupnost skupnih služb 

Na podlagi sklepa komisije za medsebojna razmerja delavcev 
v DSSS ter določil samoupravnega sporazuma o medsebojnih 
razmerjih delavcev v DSSS 

objavljamo 
prosto delovno mesto 

REFERENT ZA KADRE 

Pogoji za zasedbo delovnega mesta so: 
— srednja strokovna izobrazba, 
— dve leti delovnih izkušenj na podobnem delovnem mestu. 

Kandidati naj vložijo prošnje v 8. dneh po objavi na Rudar-
ski šolski center Velenje, Splošno kadrovski sektor. 

marec 1977 za nakazilo 
70% 3 0 % + 1 0 0 % 

4.439.229,80 1.739.054,20 2.700.175,60 1.466.207,80 574.380,40 891.827,40 
Velenje, 29.4 .19,77 
DOSTAVLJENO: KS, NAŠ ČAS, SZDL, IS 

i; VELENJE Koroška 4 4 

Po sklepu zbora delavcev 
razpisujemo 
prosti delovni mesti 

1. KNJIGOVODJA - administrator 
(srednja izobrazba ekonomske ali administrativne smeri -
5 let delovnih izkušenj) 

2. KINOOPERATER -
KV električar ali strojnik - obvezen preizkus znanja. 

Ponudbe z dokazili o izobrazbi pošljite na gornji naslov. 
Razpis velja 10 dni od objave. 

H 



TGO Gorenje: od 200 na 130.000 štedilnikov p S I j , ^ ^ 
Velika izvozna uveljavitev tovarne gospodinjske opreme Gorenje Velenje - Prve izdelke so prodali na tuje leta \ clcillfltlITP liroHcoHniUa TITA 

>•64, in sicer 200 Štedilnikov, lani pa so izvozili za 4 1 , 4 3 0 . 0 0 0 dolarjev izdelkov bele tehnike, med drugim tudi \ w « « U I | I I U I C JJI C U O C U I I I M I I I M 19164, in sicer 200 štedilnikov, lani pa so izvozili za 4 1 , 4 3 0 . 0 0 0 dolarjev izdelkov bele tehnike, med drugim tudi 
1310.000 štedilnikov - Gorenje je ponudilo lastno tehnologijo in izdelke bele tehnike v skoraj vse vzhodnoevropske 

države — Vse več podjetij in predstavništev Gorenja na tujem 

kar je — kot zatrjujejo v Gore-
nju - njihova stalna praksa in 
zadolžitev. 

Tovarna gospodinjske opre-
e 'Gorenje iz Velenja je poslala 

rvee izdelke bele tehnike na tu-
|ja ttržišča že pred več kot pol-

jgim desetletjem. Leta 1961 
prodali na tuje prvih 200 šte-

":ov. Že leta 1966 pa so iz 
menja izvozili za 1,243.000 

tolarjev izdelkov bele tehnike, 
orna kar 5 krat več, kot leto 
poprej. Lani pa je velenjsko 

renje izvozilo za 41,430.000 
larjev izdelkov bele tehnike, 
dl drugim tudi 250.000 hla-

:ov, 130.000 štedilnikov, 
.000 pralnih strojev itd. Za 

itots pa načrtujejo izvoz v višini 
~ milijonov dolarjev. 

jitimalnost serij, izravna-
;zunanjetrgovinske bilan-

i Izvoz izdelkov bele tehnike 
>og<ojujejo tako velikoserijska 
»roiizvodnja izdelkov bele tehni-
e, mveljavljena v tovarni gospo-
injiske opreme Gorenje, da bi 
akco zagotovili optimalnost se-
ij, Ikot tudi potreba po izravna-
i zunanjetrgovinske bilance, saj 
norrajo nekatere sestavne dele 
e zimerq uvažati, ker jih doma 

le nii mogoče kupiti. 

i Vključevanje v mednarodno 
plagovno menjavo pa zagotavlja 
(talino rast kvalitete izdelkov 
)zirroma višjo raven izdelkov be-
le ttehnike, proizvedenih v to-
irarmi gospodinjske opreme Go-
renjje. Enak nivo izdelkov pa je 
takco zagotovljen tudi za doma-
5e ttržišče, ki pa je - razumljivo 
- veečje od tujih tržišč. 

PPonudba tehnologije in 
zdeelkov bele tehnike v 
Irujge države 

Teovarna gospodinjske opre-
ae 'Gorenje Velenje proizvaja 
se izdelke bele tehnike brez 
akrršnekoli licenčne obvezno-
ti. FPred leti so nekatere izdelke 
naššali v proizvodnjo s pomoč-
D raaznih oblik industrijske so-
elavve. Eden od prvih večjih to-
rstnnih partnerjev velenjskega 
Joreenja je bila italijanska firma 
lanuussi s pogodbo za proizvod-
njo pralnih strojev. Vendar pa 
o žte po enem letu uredili med-
ebopjne obveznosti in nato raz-
rfalili proizvodnjo pralnih stro-

jev sami. V še krajšem času je 
bilo končano pogodbeno sode-
lovanje s firmo Ariston za pro-
izvodnjo hladilnikov. 

Z zahodnonemško firmo 
Koerting so sklenili licenčno 
pogodbo za proizvodnjo televi-
zijskih sprejemnikov. Letos pre-
haja Gorenje na proizvodnjo 
lastnega televizij skega sprejem-
nika. Ta prehod pa bi bil laiiko, 
kot menijo v velenjski tovarni, 
gotovo hitrejši. 

Velenjska tovarna gospodinj-
ske opreme Gorenje Velenje pa 
ni ostala samo pri nakupu zu-
nanjih tehnologij in vrst proiz-
vodov. Gorenje je ponudilo last-
no tehnologijo in izdelke bele 

tehnike v skoraj vse vzhodno-
evropske države. Na Poljskem 
so realizirali program proizvod-
nje pralnih strojev in hladilni-
kov. Tudi v Grčgi so že daleč s 
proizvodnjo pralnih strojev in 
hladilnikov, trenutno pa se do-
govarjajo o prodaji licence za 
proizvodnjo zamrzovalnikov v 
Grč 9 o itd. O prodaji tehnolo-
gije pa se pogovarjajo tudi v 
državah Bližnjega Vzhoda, pa v 
Gani itd. 

Sodelovanje z Boschem 
— vrhunec mednarodnih 
dosežkov naše industrije 
bele tehnike 

Direktor tovarne gospodinj-
ske opreme Gorenje, inženir 
Slavko Geratič, ob tem omenja 
tudi skupni nastop Gorenja s 
firmo Bosch pri proizvodnji ma-
lih gospodinjskih aparatov, saj 
dosega vrednost letne pogodbe 
več milijonov zahodnonemških 

Ustvarjamo mir za vse ljudi 
Hdenry DUNANT, ustanovitelj 

e mednarodnega Rdečega 
. je dejal, da je naloga Rdečega 

ffižaa predvsem: 
.VVsaditi narodom humanitarne 

dqe«, vzbuditi pri njih zgražaije nad 
laščževanjem, mržnjo in uničeva-
" mri, kar pomeni z mara Sati straho-

) moro vojne in morda celo uspe-
li, dala bo vojna v prihodnje nemogo-
Sa."' Predsednik republike Josip 
Iroz z Tito pa je poslal poslanico sve-
tovnim konferenci Rdečega križa o 
niru,u, kije bila junija 1975 v Beogra-

du, »v kateri je med drugim dejal: 
^deseali miru, ki j ih je tudi Rdeči 
ziž i začel razvijati pred več kot sto 
Bti, , so postali odsev prizadevanj 

neh i naprednih sil sveta in imperativ 
Basa, \ v katerem živimo." , 

Letošnja tema tedna Rdečega kri-
»USTVARJAJMO MIR ZA VSE 

il" je samo ponovno oživljanje 
ijflje človeka za mir in lastno osvo-
"tlitev. Leta 1949 je mednarodni 

dečiči križ spremenil svoje osnovno 
sloio: ,Jnter Arma Caritas" (Imejte 
vojojni usmiljenje) in sprejel aktual-
sjšofo: „Per humanitatem ad pacem" 

huiumanostjo k miru). Že ta deviza 
uje vse narode in nacionalne 

cije Rdečega križa v svetu, 
se se odločno borimo in borijo za 
, i, da se ne ponovijo strahote niti 

prve, e, še manj pa druge svetovne voj-
ne. 

Tefega leta - vezano na temo tedna 
RK -v - je treba posebno mesto dati 
iajve<večjemu in najdoslednej šemu 
borcucu za mir v svetu tovarišu Titu, 

i^vemu 85. rojstnemu dnevu in 
lelletnici njegovega prihoda na čelo 

KPJ. I, Tem jubilejem in programom 

ob dnevu mladosti bodo posvečene 
tudi aktivnosti Rdečega križa v le-
tošnjem letu. 

Najvažnejše naloge občinske orga-
nizacije RKS Velenje bodo poleg 
stalnih nalog še naslednje: 

• Akcija za napredek higiene in 
varstva okolja. 

• Motiviranje občanov in delov-
nih ljudi za prostovoljne akvitnosti 
na področju razvfanja solidarnosti 
in človečnosti, posebno v skrbi za 
osamele starejše ljudi in družine. 

• Sprejem učencev prvih razre-
dov osnovnih šol v mlade 

• Zbiranje finančnih sredstev v 
tednu RK za financiranje člane Rde-
čega križa in učencev osmih razre-
dov v članstvo Rdečega križa, 
osnovnih humanitarnih dejavnosti. 

• Občinsko tekmovanje in sode-
lovanje na republiškem tekmovanju 
ekip prve pomoči, nege bolnika in 
ranjenca ter poizvedovalne službe. 
Ob tej priliki bo tudi centralna pro-
slava ob letošnjem tednu, in sicer 
l l . juo i javCel ju . 

Za krepitev bratstva in enotnosti 
jugoslovanskih narodov in narodno-
sti navezuje naša organizacija brat-
ske in prijateljske stike z organizaci-
jami RK v pobratenih občinah Split 
in Vrnjačka Banja, v prihodnjem le-
tu pa bomo po dokončnih pripravah 
navezali prijateljske stike tudi s kan-
tonsko organizacijo Rdečega križa 
Švice iz Ženeve, kjer je sedež med-
narodnih organov Rdečega križa. 

JOŽE MEDVED, 
predsednik občinske 

organizacije RKS 
Velenje 

mark. Bosch in Gorenje pa tudi 
skupaj razvijata nove proizvode. 
Mogoče je celo trditi, da je 
vrhunec mednarodnih dosežkov 
naše industrije bele tehnike 
partnerstvo tovarne gospodinj-
ske opreme Gorenje Velenje s 
tako znano firmo, kot je Bosch. 
To kaže, da gre lahko naša in-
dustrija vštric s tehnološko in 
razvojno tako znanimi firmami, 
kot je Bosch na področju bele 
tehnike. 

V 10 letih kar za 33 % 
povečan izvoz izdelkov be-
le tehnike 

V zadnjem desetletju je to-
varna gospodinjske opreme Go-
renje Velenje povečala izvoz iz-
delkov bele tehnike kar za več 
kot 33 krat, oziroma od 
1,243.000 dolarjev v letu 1966 
na 41,430.000 dolarjev v pre-
teklem letu. 

Izvoz v takšnem obsegu in 
vrednosti je prav gotovo odvi-
sen od organiziranja in širjenja 
trgovske mreže v inozemstvu. 
Pred šestimi leti je Gorenje 
ustanovilo v Zvezni republiki 
Nemčiji prvo podjetje. Tak na-
čin dela se je pokazal za prime-
ren in učinkovit Zdaj ima Go-
renje podjetja v Avstriji, Zvezni 
republiki Nemčiji, Avstraliji, na 
Danskem in v Grčiji, predstav-
ništva pa v Nemški demokratič-
ni republiki, Franciji, Veliki 
Britaniji, Iranu in Gani. Lastno 
proizvodnjo pa imajo organizi-
rano v Avstriji in Grčiji. 

Tak način prodaje izdelkov 
"bele tehnike, proizvedenih v t o 
varni gospodinjske opreme Go-
renje, pa spreminja tudi način 
prodaje. Medtem ko so šli pred 
leti iz tovam v Velenju na tuja 
tržišča izdelki pod imenom tu-
jih proizvajalcev, so zdaj že v 
večini izdelki z blagovno znam-
ko Gorenje. 

Kar največ elementov za 
proizvodnjo izdelati doma 

Hkrati s povečevanjem izvo-
za izdelkov bele tehnike na ino-
zemska tržišča si tovarna gospo-
dinjske opreme Gorenje Velenje 
prizadeva, da bi kar največ ele-
mentov, potrebnih za vgradnjo 
v izdelke Gorenja, izdelali sami 
oziroma kooperanti. Velenjsko 
Gorenje ie, denimo, v Rogatcu 
v občini Šmarje pri Jelšah, zgra-
dilo novo tovarno kondenzator-
jev; tako je odpadla potreba po 
uvozu kondenzatorjev. V pri-
pravi je še več takih programov, 

Odbor za spomeniško in Kulturno dejavnost Skup-
ščine občine Velenje nam je posredoval za objavo 
podatke o prispevkih v sklad za postavitev skulpture 

predsednika Tita v Velenju. 

Izvoz še zmeraj ni za-
dosti spodbujen 

V tovarni gospodinjske opre-
me Gorenje v Velenju poudarja-
jo, da je delež izvoza njihovih 
izdelkov na tuja tržišča v abso-
lutni odvisnosti od gibanj na tu-
jih tržiščih. Ta gibanja pa so v 
nenehni oscilaciji. 

Pri nas, kot menijo v Gore-
nju, še zmeraj premalo spodbu-
jamo izvoz. Na voljo bi moralo 
biti več denarja za zaloge pri 
takšnih gibanjih, kot smo jim 
priče na tržiščih zadnja leta. 
Drugo breme, ki ga nosi velenj-
sko Gorenje kot finalist, pa so 
cene reprodukcijskih materi-
alov. Še zmeraj so domači ma-
teriali v veliki večini precej dra-
žji od uvoženih, ob tem pa v 
Gorenju vse bolj opozarjajo tu-
di na carinske omejitve pri izvo-
zu na tuja tržišča, saj se v posa-
meznih državah uvozne carin-
ske dajatve ne zmanjšujejo, pač 
pa so vse večje. 

Do 10. maja 1977 je bilo vplačano: 
REK Velenje 
Gorenje Velenje 
Galip Šoštanj 
Tovarna usnja Šoštanj 
Lesna Šoštanj 
RŠC Velenje 
Vegrad Velenje 
Podjetje za PTT Celje 
MERX Šoštanj 
Kajuhov dom Šoštanj 
Pod gradom Velenje 
KOC Velenje 
Toplovod Velenje 
DOM, stanov, podjetje Velenje 
VIZ Velenje 
OŠ Gustav Šilih Velenje 
OŠ Miha Pintar Toledo 
OŠ Anton Aškerc Velenje 
OŠ Biba Roeck Šoštanj 
OŠ Karel Destovnik-Kajuh Šoštanj 
OŠ Letonja Jože - Kmet Šmartno ob Paki 
Posebna osnovna šola Velenje, 
Gimnazija Velenje 
Komunalni zavod za zaposlovanje 
Dom za varstvo odraslih Velenje 
Občinski komite ZKS 
SZDL Velenje 
Sindikalni svet Velenje 
ZZB NOV V e l e l e 
ZSMS Velenje 
Ljubljanska banka Velenje 
SOB Velenje 
Občinsko JT Velenje 
Družbeni pravobranilec Velenje 
Glasbena šola Velenje 
Delavska univerza Velenje 

272.795,90 din 
1.057.709,45 din 

29.517,90 
94.930,85 
22.928,75 

131.083,95 
145.262,50 

7 J 29,75 
10.050,00 

6.432,25 
2.279,10 
4.566,50 
8.923,95 
7.406,35 
2.196,35 
9.636,10 
9.313,80 
9.034,85 
8.079,40 
7.081,00 
4.382,95 
3.949,75 
3.269,70 
8.300,00 
2.378,55 
1.143,10 
1.235,00 
1.310,00 

488,30 
475,00 

14.989,55 
12.000,00 

855,15 
546,90 

3.823,00 
1.057,05 

Obrambni dan na velenjski gimnaziji 
Vojaška situacija v petek, 6. 

maja, je bila naslednja: plavemu 
je po komunikaciji Črna — Za-
vodnje — Šoštanj uspelo prodre-
ti do mesta Šoštanj in zasesti 
del mesta. Občinski štab teri-
torialne obrambe Velenje je od-
ločil, da gimnazija v soboto, 7. 
maja prekine pouk in se z mla-
dinkami in mladinci umakne v 
območje Paškega Kozjaka, kjer 
naj bi se pripravili za partizan-
ski način bojevanja. 

Mladinci gimnazije smo takoj 
ustanovili bataljon s tremi četa-
mi ter štab bataljona. Osnovna 
organizacija ZSMS gimnazije je 
začela priprave za izdajo Bilte-
na obrambnega dne in ga še isti 
dan natisnila. Bilten smo dobili 
vsi mladinci in bili tako še pred 
odhodom seznanjeni z name-

v središču 
pozornosti 

nom in cilji obrambnega dne. 
Bataljon se je v soboto zjutraj 
zbral pred gasilskim domom v 
Šaleku. Čete so v presledkih po 
pol ure krenile preko Bevč, juž-
nih obronkov Rudeča na Paški 
Kozjak. Na maršu smo upošte-
vali vse varnostne ukrepe, po-
sebno pozornost pa posvetili le-
talski in helikopterski obrambi. 
Vse tri čete so uspešno prema-
gale ovire in poti in po treh 
urah marša prišla v rajon Paške-
ga Kog aka, ki je bil trdno v ro-
kah rdečih. Pri spomeniku pad-
lim borcem je kulturniška sku-
pina izvedla recital, borec XIV. 
divizije Milan Pugl pa nam je 
pripovedoval svoje spomine iz 
časa NOB. V, teh trenutkih, ko 
smo pravkar tudi mi premago-
vali vojaške napore, smo lahko 
v celoti dojeli, kaj vse so morali 
prestati in žrtvovati partizani 
med NOB. Kmalu zatem se je 
oglasila harmonika in po planja-
vah Kozjaka je iz grl mladincev 
zadonela partizanska pesem. Pri 
koči na Paškem Kozjaku smo si 
z velikim zanimanjem ogledali 
razstavo našega sodobnega 
orožja in se seznanili z njegovim 
delovanjem, Nato se je gozdna 
jasa pod kočo spremenila v 
učilnico, tema predavanja pa je 
bila družbena samozaščita. Spo-

znali smo se z nevarnostmi, ki 
prežijo na našo domovino in iz-
vedeli za načine borbe proti 
njim. Ustanovili smo tudi sekre-

ste že 
naročeni 
na 
naš tednik? 

tariat aktiva Z K, ki je analiziral 
dotedanji potek pohoda in pri-
prav. Sanitetna enota na srečo 
ni imela veliko dela. Približno 
ob dveh je bil še zadnji zbor in 
vse tri čete so krenile proti Pa-
ki. 

Program je bil v celoti izpol-
njen, čeprav je bilo za priprave 
izredno malo časa. Zavedali 
smo se, da je uspeh odvisen od 
slehernega posameznika in da je 
organiziranost že pol uspeha. 
Pokazalo se je tudi tovarištvo 
med mladinci. Tako smo vsi 
skupaj tvorili čvrsto celoto. 

S. T. 

Pred dobrim letom dni, 
ob podelitvi srebrnih znakov 
sindikatov Slovenije zadnje 
dni aprila 1976, se je občin-
ski svet Zveze sindikatov Ve-
lenje odločil za uvedbo po-
sebnega priznanja delavcem 
- samoupravi]alcem. 

Ta priznanja občinskega 
sveta Zveze sindikatov Vele-
nje naj bi podeljevali delav-
cem, ki se zraven izredne 
prizadevnosti na svojem de-
lovnem mestu aktivno vklju-
čujejo tudi v delo samo-
upravnih organov in družbe-
nopolitičnih organizacij. Pri-
znanje naj bi dobili izjemno 
prizadevni delavci - samo-
upravljala, ki so s svojim de-
lom in aktivnostjo lahko 
vzor ostalim delavcem, ki 

jim njihove kvalitete tudi 
priznavajo. 

„Priznanje uvajamo v spo-
znanju in hotenju, da bomo 
spreminjali odnose v samo-
upravnem življenju, da bo-
mo spodbujali prizadevanja 

nje srebrne znake sindikatov 
Slovenije, pa priznanja ra-
cionalizatorjem 

Posebnih priznanj izjem-
no prizadevnim delavcem -
samoupravljalcem občinski 
svet Zveze sindikatov Vele-

V p r a š a n j e , k i z a h t e v a o d g o v o r 
in zavestno aktivnost po do-
grajevanju samoupravnega si-
stema. Posebna pozornost 
pa naj bi veljala socialistič-
nim načelom vrednotenja 
prizadevnosti naših delav-
cev", je bilo posebej poudar-
jeno v obrazložitvi sklepa o 
uvedbi priznanja izjemno 
prizadevnim delavcem - sa-
moupravljalcem. 

Leto je naokoli Za nami 
je svečana seja občinskega 
sveta Zveze sindikatov Vele-
nje. N(i njej so podelili letoš-

nje letos ni podelil Iz, eno-
stavnega razloga, ker ni bilo 
predlogov. 

Kandidate za priznanje iz-
jemno prizadevnim delav-
cem - samoupravljalcem so 
morale predlagati osnovne 
organizacije sindikata in ob-
činski odbori sindikatov, pri 
izboru pa naj bi sodelovali 
tudi delavski svetu 

Nerazumljivo je, kako so 
lahko vodstva osnovnih 
organizacij sindikata oziro-
ma občinski odbori sindika-

ta na to nalogo pozabila. Pri-
znanja izjemno prizadevnim 
delavcem - samoupravljal-
cem v letošnjem jubilejnem 
letu, ko slavimo obletnice 
zgodovinskih jubilejev Zveze 
komunistov in tovariša Tita, 
bi imela v Šaleški dolini še 
posebno vrednost. Z njimi bi 
dali priznanje delu in priza-
devanjem za razvoj občine 
Velenje, območja, kije do-
seglo v novi, Titovi Jugosla-
viji enkraten vzpon. 

Velenje ima že dva „zvez-
na" prvomajska nagrajenca 
dela. 

Zakaj torej v občinskem 
merilu letos, prvič, nismo 
mogli oziroma uspeli nagra-
diti izjemno prizadevne de-
lavce - samoupravljalce. 

To je zdaj vprašanje, ki 
gotovo zahteva tudi odgo-
vor! 

MARIJAN LIPOVŠEK 



Anton Mrak Ivan Sovič Jože Koren Ivo Rahten Ivan Tominšek Leopold Hriberfck 

Dachau, Mathausen - nikoli več 
morali garati do smrti, so se vrata 
nenadoma odprla in bili so prosti. 
Vseskozi so sicer upali, da se bo 
nekoč to zgodilo, saj so vedeli, da 
nasilni nacisti ne bodo mogli zma-
gati, vendar so bili kljub vsemu pre-
senečeni in počutili so se kot da bi 
se ponovno rodili. 

Tudi usoda internirancev v kon-
centracijskem taborišču Mathausen 
je bila podobna usodi internirancev 
v Dachauu in drugih taboriščih. Med 
drugim smo se ustavili pred kipom 
sovjetskega generala, katerega so 
Nemci na izredno sadističen način 
umorili. Pozimi so ga postavili na 
dvorišče in ga toliko časa polivali z 
vodo, d a j e zmrznil. Interniranci se 
še danes živo spominjajo koman-
danta taborišča, ki je svojemu sinu 
za rojstni dan dal pištolo in štiri-
deset internirancev, da se je vadil 
strejlati na „žive cilje". To taborišče 
pa je znano po posebnem mučenju 
ljudi v kamnolomu in na tako 
imenovanih stopnicah smrti. Iz 
kamnoloma so morah jetniki po 
strmih 186. stopnicah nositi 
kamenje na gradbišče. Mnogo jet-
nikov jc na teh stopnicah za vedno 
omagalo. Jetnike pa so ubijali tudi s 
tem, da so jih suvali preko stene v 
prepad. Interniranci iz naše občine 
se takole spominjajo grozodejstev v 
Mathausenu. 

IVO RAHTEN in OTO MRA-
VLJAK sta bila v prvi skupini slo-
venskih internirancev v Mathausenu. 
Oba se spominjata tistega mrzlega 
sprejema, ki so ga doživeli, ko so 
prišli v to taborišče. Okupatorji so 
jih pričakali razkoračeni, z veliko 
mržnjo na obrazu, tako da so se po-
čutili slabše kot živali. Zmerjali so 
jih: .jugoslovanski banditi". Ivo 
Rahten je nekaj časa delal hiše za 
SS. Delo je bilo naporno, poleg tega 
pa sojih med delom stalno pretepali 
in tudi ubijali. Boleče je, ko se člo-
vek spomni zadovoljnih obrazov 
okupatorjev, ki so gledali, kako so 
pretepli človeka do smrti. Uživali so 
ob pogledu na do smrt izmučene 
ljudi. Oto Mravljak pa je delal v de-
lavnici avtoparka. Dejal je: „Takoj 
ob prihodu smo se povezali s 
španskimi borci, ki so nam dali tudi 
nasvete. V taborišču je bilo po-
membno, da človek ne izgubi pre-
več energije in se tako ne izčrpa 
prehitro, zato smo delali samo 
takrat, kadar nas je kdo gledal. Ge-
stapovci niso prenesli, da bi kdo 
stal." Zelo kruto je bilo tudi to, da 
so morali prestradani interniranci 
najprej nahraniti pse z mesom, sami 
pa so šele nato dobili hrano, ki pa 
skorajda ni bila užitna. Ko smo se 
pripeljali do taborišča, je Oto 
Mravljak d tj al: „Danes je okoli 
taborišča vse zeleno, takrat pa je 
bilo čisto golo, ker smo interniranci 
pojedli vsako bilko." Nekaj dni 
preden sojih izpustili domov, so jim 
dajali v hrano posebne snovi, tako 
da so se v nekaj dneh zdebelili, se-
veda pa so se morali zaradi tega 
doma potem še dolgo zdraviti. Ivo 
Rahten pa je dodal še to, da se jih je 
vrnilo domov od prve skupine v 
kateri jih je bilo 251, le 90. , 

Nedeljske svečanosti se je udeležil 
tudi TONE DOLINŠEK, ki j e bil 
zaprt v koncentracijskem taborišču 
od 11. marca leta 1943. Tudi on se 
spominja težkega življenja interni-
rancev, pripovedoval pa je tudii, 
kako so proti koncu vojne v ta-
borišču že imeli svojo partijsko 
organizacijo, s pomočjo katere je 
marsikateri jetnik zdržal. O življenju 
v tem taborišču pa j e dejal: „Spo-

Milan Cavnk 

Interniranci in drugi obiskovalci iz Velenja so najprg počastil 
spomin na žrtve v Dachauu. 

Krematorf v Dachauu 

mini so strašni in težko je povedati, 
saj včasih še sam ne verjamem, da 
smo sploh lahko toliko pretrpeli. 
Sploh nas niso imeli za ljudi. Nji-
hovo načelo je bilo, da bi nas čim 
b o j izkoristili, nato pa nas pobili. 
Žrtve so bile velike in vsi smo samo 
čakali, kdaj bomo tudi sami na vrsti. 
Ko smo ustanovili svojo partijsko 
organizacijo, je bilo lažje, ker smo 
drug drugemu vrivali pogum in smo 
tako lažje prenesli vse napore." 

Podobna je tudi pripoved IVANA 
TOMINŠKA, k i j e v času internacije 
v Mathausenu delal v kamnolomu. 
Že samo spomin na tiste čase, ko so 
pod skalami umirali rjegovi tovariši, 
je tako boleč, da je njegov obraz 
takoj zalit s solzami. Takrat, ko je 
delal v kamnolomu ob minimalni 
hrani, ko je vsak večer prenašal 
kamenje po „stopnicah smrti", je 

samo čakal, kdaj bo doletelo tudi 
njega. „Veste težko je povedati, 
kako strašno je bilo in včasih se 
čudim, da smo lahko toliko zdržali 
Človek si ne more misliti, kaj vse so 
takrat delali z nami. Z besedami se 
to ne da p o v e d a t i . . . " 

Zapisali smo le del spominov m 
težke dneve, tedne, mesece in leta, 
ki so jih naši interniranci preživeli v 
taboriščih smrti. Vsega gorja, ki so 
ga pretrpeli daleč od svojega rod-
nega doma, se z besedo ne da po-
vedati. Toda, ko smo skupaj z rgimi 
hodili po poteh uničevalnih taborišč 
in gledali njihove jokajoče oči, 
tresoče ustnice in roke, smo šele 
dojeli, d a j e bilo strašno. In,besede 
NIKOLI VEČ so se za vedno vtisnile 
v nas. 

MIRA TAMŠE 
STANE VOVK 

avtobusa, v katerih so bili nek-
danji interniranci iz koncentra-
cijskih taborišč Dachau, 
Mathausen, Ravvensbrueck in 
Ausvvitz, njihovi svojci, nekateri 
drugi občani in rudarska godba 
Velenje. 

•V soboto so si ogledali nek-
danje taborišče Dachau, dopol-
dne naslednje dne pa so se ude-
ležili spominske svečanosti v 
Mathausnu. Skupaj z drugimi iz 
naše države so se zbrali pred 
spomenikom preminulih Jugo-
slovanov v Mathausenu, kjer so 
predstavniki posameznih naših 
mest, našega veleposlaništva v 
Avstriji pa tudi drugih držav po-
ložili vence. Pred spomenikom 
so priložnostni program izvedli 
recitatorji iz Kragujevca in ru-
darska godba Velenje. Podobne 
spominske svečanosti so bile tu-
di pri spomenikih žrtvam iz 
drugih držav. Nato pa je bila 
pred osrednjim spomenikom 
vsem žrtvam v Mathausnu še 
skupna spominska svečanost. 

BOLEČI SPOMINI 
Težko je opisati trpljenje in gorje in-
ternirancev. Ko smo stopili v soboto 
7. maja v velik, z jarkom, zidom in 
žico ograjen prostor, kjer je bilo 
med vojno koncentracijsko tabori-
šče Dachau, j e naša delegacija naj-
prg položila venec k spomeniku 
žrtvam. Napotili smo se proti nekda-
njemu krematoriju, k i je zunaj tabo-
rišča. Postajali smo nemi in polni te-
snobe. Oči nekdanjih internirancev 
so v hipu zalile solze. Zastajali so 
nam koraki. Po dolgem molku, ki je 
zajel vse nas pred vrati krema torij a, 
so interniranci začeli pripovedovati 
o težkih časih v Dachauu. 

Najprej smo stopili v prostor, kjer 
so internirance sežigali, nato pa so 
nas popeljali v drugi prostor, kjer 
naj bi bila kopalnica, vendar je to bil 
prostor, kjer so nacisti s plinom za-
strupljali ljudi. Po mostu prek jarka 
in skozi vrata bodeče žice smo se 
vrnili nazaj v taboriščni prostor. 
Tam, kjer so bile nekoč barake, v 
katerih so živeli interniranci, so da-
nes betonske plošče s številkami ba-
rak. „Poglejte," je dejal eden izmed 
internirancev, „tamle je številka 29. 
V njej smo bili Slovenci." Nato so 
nas interniranci popeljali v ene iz-
med barak in nam pokazali, v 
kakšnih „posteljah" so ležali. Na na-

sprotni strani pa je prav tako nizka 
pritlična zgradba, v kateri je muzej, 
ki prikazuje trpinčenje v taborišču 
in Vzpon Hitlerja. Mnoge slike, na 
katerih je Hitler, so spraskane ali po-
čečkane. To so prav gotovo storili 
preživeli interniranci, ki sc vračajo v 
kraj, kjer so preživeli najhujše mese-
cc, leta svojega življenja in ki nc pre-
nesejo pogleda na fotografijo člove-
ka, ici jc storil toliko gorja na svetu. 
V Dachauu jc bilo tudi nad 3.000 
naših internirancev, nad 1.300 pa jih 
je tam umrlo. Vseh zapornikov pa jc 
bilo v Dachauu nad 206.000. 

Zapisali smo nekaj spominov na-
ših internirancev v Dachauu iz tabo-
rišč. ANTON MRAK nam je po-
kazal širna polja, kjer so bile nekoč 
taboriščne plantaže, na katerih je 
delal kot interniranec. Delali so kot 
da so živali. Vpregli so jih v plug in 
če niso vlekli dovolj hitro, so jih 
pretepali z biči. Bili so zelo sestrada-
ni, vendar bi pomenila vsaka odtrga-
na jagoda gotovo smrt. Na to, da bi 
jagodo odtrgali, si seveda nihče niti 
pomisliti ni upal. Spominja se tudi, 
da je dobil njihov vodja ukaz, da jih 
mora pripeljati nazaj samo polovico. 
Zločinsko so j ih med delom pobili. 
Anton Mrak j e delal nekaj časa tudi 
v kuhinji. V 300 litrov vode so dali 
14 kg kolerabe, 4 kg krompirja ter 
nekaj soli, ob nedeljah pa še pol 
kocke margarine. Vsakdo je dobil 
tričetrt litra te juhe za kosilo. Za 
večeijo pa so pili čaj, ki so ga kuhali 
iz hrastovega listja, lanenega se-
mena, maha in kurjega peresa. Toda 
delo in lakota nista bila najhujša. 
Hujša je bila misel na to, da bodo 
zdaj zdaj prišli na vrsto, da jih ustre-
le. 

Tudi pripovedovanje JOŽETA 
KORENA je polno grozodejstev. V 
Dachau so ga pripeljali 14. marca 
leta 1943, takoj po prihodu so jih 
slekli in ostrigli ter jih dali za mesec 
dni v karanteno. Ker je bil po pokli-
cu pek, so ga nato poslali na delo v 
pekarno. 16 ur na dan je moral 
prenašati težke vreče moke. Kot de-
lavec v pekarni se mu je včasih po-
srečilo vzeti kruh, ki gaje nosil osta-
lim internirancem. Tako so se nekoč 
dogovorili, da je vrgel hleb kruha v 
posodo za smeti. Pri tem ga je za-
lotil njegov nadrejenL Takoj so ga 
prestavili drugam. Tik pred koncem 
vojne pa so vodjo pekarne poklicali 
na fronto in Jože Koren se je lahko 
vrnil v pekarno. V taborišču je pre-
živel najstrašnejše trenutke svoje 
mladosti, vendar dneva, ko je prišla 
svoboda, ne bo nikoli pozabil. Inter-
niranci so dobili ključe od pekarne 
in skladišč in bili so srečni, da so 
lahko napekli dovolj kruha za vse. 

MILANA CAVNIKA so pripeljali 
v Dachau konec leta 1944 kot uje-
tega partizana. Ob prihodu v ta-
borišče je pomislil, da skoraj nima 
možnosti, da bi se še kdaj vrnil 
domov, toda upanje v življenje je 
bilo večje. Vedel je, da mora vzdrža-
ti. Kmalu po prihodu so jih 80 po-
slali v Berlin, kjer so delali na leta-
lišču in čistili mesto. Tik pred kon-
cem vojne sta se vrnila v taborišče le 
dva. Eden je bil Milan Cavnik, ki pa 
je bil čisto na koncu z močmi. Na 
srečo pa je bila pred vrati svoboda 
in v rokah drugih internirancev seje 
nato v mesecu in pol pozdravil. 

V Dachau je prišel konec leta 
1944 tudi LEOPOLD HRIBERSEK. 
Še danes se živo spominja, kako so 
se Nemci izživljali nad njimi. Takoj 
ob prihodu so jim odvzeli obleko, 
dobili so le cokle in odg o. Pogosto 
so jih naganjali iz barak in v hudem 
mrazu ter globokem snegu so morali 
korakati, icorakati, nacisti pa so se 
sadistično smejali. Dogajalo se je, da 
je bilo toliko mrtvih, da so jih zla-
gali na kupe, da so zmrznili, ker niso 
mogli vseh sežgati v krema torij ih. 
Zelo žalostno so se končala tudi 
življenja vseh tistih, ki so delali v 
krematoriju. Tam so delali 13 dni, 
štirinajsti dan pa so tudi nj ih sežgali, 
da bi tako zabrisali sledove. Nacisti 
so pogostokrat metali v krematorije 
še na pol žive ljudi. 

Letos je po 32 letih obiskal tabo-
rišče Dachau tudi IVAN SOVIČ, ki 
je bil tam zaprt od 15. maja leta 
1944. Ves čas je razmišljal, da bi 
obiskal kraj, Iger je bilo toliko gorja. 
Pred očmi so mu zaživeli prizori 
strašnih dni, spomnil se je mrtvih 
tovarišev. Zelo živo pa se Ivan Sovič 
spominja tudi tistega trenutka, ki 
mu pravzaprav niso mogli verjeti. 
Ko so bili že vsi prepričani, da ne 
bodo nikoli svobodni, da bodo Oto Mravljak 

Nikoli več! Te besede so 
vklesane v spominsko obeležje 
postavljeno v Dachauu in 
Mathausnu, nekdanjima zloglas-
nima taboriščima smrti v Nem-
čiji in Avstriji. Zapisane so tudi 
drugod. Zapisane kot v opomin 
vsemu človeštvu, da se strašna 
grozodejstva, mučenja, straho-
vanja, trpljenja nedolžnih 
ljudi ne bi nikoli več ponovila. 

Čeprav je od tistih strašnih 
časov preteklo že 32 let, so spo-
mini nanje stalno prisotni, še 
vedno boleči in živi. Nikoli ne 
bodo zbledeli. Nekdanji interni-
ranci se znova in znova vračajo 
v te kraje, ki so jim vtisnili pe 
čat groze za vse življenje. Vsako 
prvo nedeljo pa se zberqo inter-
niranci iz vseh držav v Mat-
hausnu na osrednji mednarodni 
spominski svečanosti, kjer se s 
solznimi očmi. in globoko bole-
čino v sebi spominjajo svojih 
nekdanjih tovarišev, prijateljev, 
znancev in nad desettisoče dru-
gih, ki niso zdržali grozovitega 
mučenja in so za vedno ostali v 
taborišču. 

V nedeljo 8. maja se je v 
Mathausnu zbralo več tisoč lju-
di iz raznih evropskih držav, ki 
so počastili spomin na umrle v 
tem zloglasnem koncentracij-
skem taborišču. Mathausen je 
bil eno največjih taborišč, ki so 
ga Nemci začeli graditi malo po 
zasedbi Avstrije. Sprva je bil 
podružnica Dachaua, marca leta 
1939 pa se je osamosvojil. Sko-
zi to taborišče je do 5. maja le-
ta 1945 šlo 335.000 ljudi iz raz-
nih držav. Med njimi so jih na-
cisti umorili 122.767 brez upo-
števanja več desettisočev tistih, 
ki so jih umorili takoj po priho-
du v taborišče. Med mrtvimi v 
Mathausnu je bilo tudi 12.890 
Jugoslovanov. 

Nedeljske mednarodne spo-
minske svečanosti v Mathausnu 
se je udeležilo tudi veliko ljudi 
iz raznih krajev naše države in 
naših delavcev zaposlenih v tuji-
ni. Tudi iz velenjske občine sta 
na to svečanost krenila dva 



Samoupravna interesna 
stanovanjska skupnost 
občine Velenje 
Skupščina 

VABILO 
Na osnovi statuta samoupravne interesne stanovanjske skup-
nosti sklicujem 

< • 

iS 7. redno sejo skupščine 
samoupravne interense stanovanjske skupnosti občine Vele-
nje, in sicer za četrtek, dne 19. 5. 1977 ob 16. uri v sejni 
sobi podjetja za vzdrževanje stanovanjskih hiš „Dom" Ve-
lenje in predlagam naslednji dnevni red: 
1. poročilo o delu organov skupnosti (odborov in komisij) v 

letu 1976; 
:2. obravnavanje in določitev predloga samoupravnega spora-

zuma o združevanju in izločanju sredstev za stanovanjsko 
izgradnjo za obdobje 1977 - 1980; 

:3. obravnava in sprejem zaključnih računov odborov SISS za 
leto 1976; 

'4. obravnava in dokončni sprejem finančnega načrta SISS za 
leto 1977; 

! 5. sklepanje o podpisu pogodbe o soustanoviteljstvu Ljub-
ljanske banke, podružnice Velenje; 

<6. razprava in določitev predloga programa za izvajanje do-
ločb zakona o združenem delu; 

i7. vprašanja delegatov. 
Prosim vse delegate in vse vabljene, da se zaradi pomemb-

inosti dnevnega reda seje zanesljivo in točno udeležijo. 
Delegate še posebej prosim, da s priloženimi obrazložitva-

mi dnevnega reda seznanijo svoje delegacije oziroma delavske 
ssvete, katerih delegati so in od njih dobijo stališča, ki jih naj 
^posredujejo na sami seji. 

Predsednik skupščine SISS: 
, LOJZE BATIČ, s.r. 

5. Se vedno ni narejen in sprejet 
urbanistični oz. zazidalni program 
za Šoštanj, da bi se lahko planirala 
stanovanjska gradnja, ki jo predlaga-
jo delegati TKS. 

6. Ni še podpisana pogodba z Za-
vodom za urbanizem Velenje za iz-
delavo urbanističnega programa do 
leta 2000. K tej pogodbi se mora 
namreč dodati še aneks, ki bo dolo-
čal, da se obresti ne priznajo in da 
se bodo plačila deleža SISS izvršila 
šele po opravljenem delu na tem 
programu. 

7. Zoper delegate v skupščini 
SISS ali njenih organih, ki se štiri-
krat zaporedoma niso udeležili sej, 
še niso bili podvzeti nobeni ukrepi. 

8. SISS še vedno ni dobila od 
SIKS oz. od ZUV pismeno poročilo, 
da je vsa potrebna tehnična doku-
mentacija za nadaljnjo gradnjo v 
Šalek-Gorica III pripravljena, kot to 
zatrjujejo predstavniki ZUV. 

9. Poravnalni svet in odbor samo-
upravne delavske kontrole pri SISS 
nista opravila še nobenega dela. 

10. Komisija, kije bila imenovana 
za izdelavo predloga dopolnitve ali 
spremembe odloka o stanovarg skih 
standardih v občini Velenje, svoje 
naloge še ni opravila. Komisiji se na-
laga, da svoje delo opravi takoj 
-zadolži se predsednik komisije tov. 
Albert Toff, dipl. ing. arh. 

11. Koordinacj ski odbor za 
spremljanje gradbene cene v občini 
Velenje ne obvešča javnost, kot j e 
to dogovorjeno, in sicer podatkov o 
spremembi gradbene cene na posa-
meznih objektih oz. gradbiščih. 

12. Stanarine v letu 1976 v obči-
ni Velenje niso bile povečane za 
20 % kot so to storile druge občine. 

Iz poročila oz. gradiva za sejo 
skupščine SIKS izhaja, da bi nq ta 
skupščina sprejela srednjeročni plan 
komunalne dejavnosti v besedilu, 
kot je bil predložen v celoti, s tem, 
da bi v planu za leto 1977 ta skup-
ščina že spremenila srednjeročni 
plan. Iz,predloga odbora za urejanje 
in oddajanje stavbnih zemljišč torej 
izhaja, da se predlog plana za leto 
1977 odmika od dogovorjenega 
srednjeročnega plana in zato SISS 
vztraja na nasledkih stališčih: 

1. SISS mora izvajati srednjeročni 
plan občine Velenje kot je bil spre-
jet na seji skupščine dne 23. 6. 
1976. 

2. Stanovanjska skupnost meni 
oz. ima za to zakonito osnovo, da se 
vsak plan, ki je podvržen usklaje-
vanju z drugimi subjekti lahko spre-
meni ali dopolnjuje po postopku do-
ločenem za ijegov sprejem. 

3. V okviru predlaganega stano-
vanjskega prispevka od 1. 7. 1977 
do 1980 je tudi del sredstev v višini 
0,7 % namensko izločenih za kredi-
tiranje primarnega komunalnega 
urejanja stavbnih zemljišč na merje-
nih za stanovanjsko izgradnjo. Ta 
sredstva pa se ne morejo izkoristiti, 
ker Komunalna skupnost ni predlo-
žila niti v okviru srednjeročnega pla-
na niti letnega programa izgradnje 
primarnih komunalnih naprav, kate-
rih izgradnja se bi naj po etapah pro-
grama za stanovanjsko graditev kre-
ditirala iz teh sredstev. V tem smislu 
je potrebno dopolniti letni plan 
SIKS in srednjeročni plan v okviru 
sredstev. 

Poročilo 10 in skupščine SISS 
Velenje 

PAedsednik IO skupščine SISS da-
je naaslednje poročilo o izvršenih oz. 
neizTvršenih sklepih skupščine in ime-
nih (organov. Iz poročila je razvidno, 
da sso bili vsi dosedaj sprejeti sklepi 
izvrššem, razen: 

1..SIKS občine Velenje je dne 1. 
3. 11977 sprejela srednjeročni plan 
flela i na področju komunalne uredit-
te, kki mora biti usklajen s srednje-
»čniiim planom stanovanj ske izgrad-
ije, l ki ga je sprejela SISS občine Ve-
fenje«. , 

2 . , Ugotovljene pomanj kij ivosti po 
posameznih stanovanjskih hišah za-— 

radi slabe kvalitete se še niso finanč-
no ovrednotile, iz česar bi lahko iz-
računali, koliko to vpliva na gradbe-
no ceno pri neto m2 stanovanjske 
površine. 

3. Samoupravni sporazum o usta-
novitvi SIKS dosedaj še ne vključuje 
odbora za urejanje in oddajanje 
stavbnih zemljišč kot posebni organ 
pri SIKS. 

4. Še, vedno ni poznana natančna 
definicija, kaj je primarno in kaj se-
kundarno omrežje toplovodnega 
ogrevanja, ki naj bi ga podala SIKS. 

Poročilo o poteku izvajanja 
plana stanovanjske graditve: 

Plan stanovanjske izgradnje je bil 
v letu 1976 v celoti usklajen s sred-
njeročnim planom komunalne de-
javnosti, ki predvideva enake etape 
družbene gradnje. Plan komunalne 
dejavnosti je usklajen tudi iz vidika 
komunalnega urejanj a oz. pripravlja-
nja zemljišč. Realiziran pa ni temelj-
ni dogovor med interesnimi skupno-
stmi, IS in ZUV, t.j. izdelava urbani-
stičnega načrta občine Velenje do 
leta 2000. Iz, poročila odbora za 
urejanje in oddajanje stavbnih zem-
ljišč pa izhaja, da se za stavbno zem-
ljišče lahko šteje samo tisto zemlji-
šče, ki je po urbanističnem načrtu 
namenjeno za graditev in zemljišče, 
za katero je pristojni organ izdal 
urbanistično dovoljenje. Pri tem pa 
nastaja vprašanje, kje naj SISS po-
sebno v letu 1977 nadaljuje stano-
vanjsko izgradnjo, potem ko bo izra-
bila urejena zemljišča Šalek-Gorica 
II. Predlog za zazidalni načrt Šalek-
Gorica III pa je izdelan in se nahaja 
pri IS SO Velenje, ki ga mora samo 
predložiti skupščini občine Velenje. 

4. Planiranje stanovanjske izgrad-
nje je stvar delavcev TOZD in OZD, 
izvajanje pa stvar organov v tej skup-
nosti. Dolžnost teh organov pa je, 
da pri izvajanju planiranja stanovanj-
ske izgradnje svoje delo usklajujejo v 
smislu že sklenjenih dogovorov s 
SIKS in izvajalci, ki so vezani na sta-
novanjsko izgradnjo. 

SISS pa mora vztrajati na tem, da 
je prioritetna naloga izdelava urbani-
stičnega načrta in pravočasna izde-
lava predloga za izvajanje načrtov 
ter pravočasno predložitev teh zazi-
dalnih načrtov za stanovanjsko iz-
gradnjo občinski skupščini v spre-
jem, pri čemer se mora pri določitvi 
idejnih projektov obvezno upošteva-
ti ne samo zakonska pač pa tudi 
realna zahteva, da ne more idejni 
projekt nastati in se smatrati kot 
projekt za zazidalni načrt brez sode-
lovanja uporabnikov t.j. OZD in 
organov stanovanjske skupnosti, ker 
bomo drugače ponovno v situaciji, 
da je stanovanjska skupnost kot 
oblika združevanja dela in sredstev 
in oblika realizacij interesov delav-
cev odmaknjena od odločitev, kate-
re bistveno posegajo na porabo sred-
stev oz. da dejansko odtujujemo nj i-
hov vpliv na oblikovanje stanovanj-
skega standarda in cene stanovanj-
ske graditve. 

Prredlog samoupravnega sporazuma o združevanju in 
z l ločanju sredstev za f inanc i ran je stanovanjske graditve 
\/ cobčini za o b d o b j e 1 9 7 7 — 1 9 8 0 

Nala osnovi 2. odstavka 18. in 34. 
Slenaa zakona o temeljih sistema 
fružKbenega planiranja in o družbe-
lem i planu Jugoslavije (Ur. 1. SFRJ 
tev.. 6/76) in na podlagi 10. in 11. 
Slenaa zakona o programiranju in fi-
lanciciranju graditve stanovanj (Ur. 1. 
IRS i štev. 5 /76 ) so delavci v temelj-
lih i in drugih organizacijah združe-
lega j dela ter drugih samoupravnih 
ttganinizacijah v občini Velenje skle-
rili 

SAMOUPRAVNI SPORAZUM 
> zdidruževanju in izločanju sred-
tev i za financiranje stanovanj-
ke | graditve v občini za obdob-
e 19977 - 1980. 

1. člen 
S i tem samoupravnim sporazu-

Doma sprejmejo delavci v TOZD in 
Irugilgih OZD ter samoupravnih orga-
azacicijah in skupnostih (v nadalj-
ijemn besedilu: podpisniki) osnove, 
ogojoje, merila in kriterije, s katerimi 
aklajbjujejo svoje interese s skupnimi 
atereresi pri planiranju in določajo 
nedsdsebojne obveznosti in pravice o 
sločačanju, usmeijanju in vračanju 
redstlstev za zadovoljevanje stano-
anjsljskih potreb delavcev in obča-
IOV. 

2. člen 
S I tem samoupravnim sporazu-

lomni se določa: 

- stopnja izločanja sredstev za 
stanovanjsko izgradnjo, 

- stopnja sredstev za izgradnjo 
dj aških in študentskih domov, 

- stopnja sredstev prispevka za 
družbeno pomoč v stanovanjskem 
gospod aijenju, 

- stopnja sredstev obveznega o r o 
čanja za kreditiranje usmerjene sta-
novanjske izgradnje, 

- stopnja sredstev za kreditiranje 
potreb primarne komunalne izgrad-
nje vezane za stanovanjsko izgrad-
njo, 

- stopnja sredstev za reševanje 
stanovanjskih potreb delavcev v 
TOZD 

3. člen 
Podpisniki tega sporazuma se na 

podlagi svojih programov reševanja 
stanovanjskih potreb delavcev dogo-
vorjo in obvezujejo, da bodo v ta 
namen izločali 9,7 % sredstev od 
bruto osebnih dohodkov v skladu s 
sprejetim srednjeročnim planom sta-
novanjske graditve v občini Velenje. 

Podpisniki se s tem sporazumom 
tudi obvezujgo, da bodo plačevali 
davek v višini 7 %, ki je predpisan z 
zakonom za tisti del prispevka, kije 
višji od 6 % od BOD. 

4. člen 
Podpisniki se sporazumejo, da bo-

do izločena sredstva za stanovanjsko 
graditev v višini 9,7 % delili: 

- 0,345 % od BOD za djaške do-
move in študentske domove, 

- 0,820 % od BOD za solidar-
nostni stanovanjski sklad, 

- 0,782 % od BOD za obvezno 
vročanje pri banki, 

- 0,700 % od BOD za krediti-
ranje komunalne izgradnje, 

- 7,053 % od BOD za reševanje 
stanovanjskih potreb v TOZD. 

Podpisniki sami odločijo, ali bo-
do sredstva v višini 7,05 3% od 
BOD, ki so namenjena za reševanje 
stanovanjskih potreb delavcev pod-
pisnikov združevali pri samoupravni 
interesni stanovanjski skupnosti 
občine Velenje, ali pa jih bodo oro-
čali sami neposredno v banki in z 
njimi sami tudi drugače gospodarili. 

S podpisniki, ki se odločijo, da 
bodo ta sredstva združevali pri SISS, 
se sklenejo posebne pogodbe, v ka-
terih so določene dolžnosti kin 
obveznosti pogodbenih strank. 

Sredstva, ki so namenjena za kre-
ditiranje potreb komunalne izgrad-
nje, vezana za stanovanjsko izgrad-
njo se vplačujejo na posebni račun 
pri SISŠ in se uporabljajo le na 
osnovi usklajenega programa potreb 
in komunalne izgradnje v občini v 
zvezi s stanovanjsko izgradnjo. 

Sredstva namenjena za solidar-
nostni stanovanjski sklad se odvajajo 
na posebni račun pri SISS in se upo-
rabljajo po sprejetem programu 
organov SISS za naslednje namene: 

1. Za delno nadomestitev stanari-
ne, 

2. Za graditev najemnih stanovanj 
v družbeni lastnim za potrebe dru-

žin in občanov po predlogu SIS so-
cialnega varstva, mladih družin in 
starih ljudi ter za kreditiranje gradit-
ve najemnih stanovanj za mlade dru-
žine, 

3. Za prevzemanje namenskega 
varčevanja za stanovanjsko izgrad-
njo, 

4. Za finansiranje raziskovalnega 
dela v stanovanjsko-komunalnem 
gospodarstvu, 

5. Za dodeljevanje izjemnih p oso1 

jil za stanovanjsko izgradnjo v pri-
meru elementarnih nesreč, itd. 

Sredstva za gradnjo dijaških in 
študentskih domov se odvajajo na 
posebni račun pri SDK Velenje. 

Sredstva namenjena za kreditira-
nje usmerjene stanovanjske gradi] e, 
ki se obvezno oročajo, se odvajajo 
na posebni račun pri Ljubljanski 
banki, podružnici Velenje. 

5. člen 
Podpisniki se tudi zavezujejo, da 

bodo sprejeli skupne kriterije, po 
katerih bi pričakovalci stanovanj so-
delovali z lastnimi finančnimi sred-
stvi pri kreditiranju stanovanjske iz-
gradnje družbenih stanovanj. Tako 
sprejeti kriteriji bodo sestavni del te-
ga sporazuma. 

6. člen 
Podpisniki se zavezujejo, da bodo 

v posameznih SIS sodelovali pri ce-
lovitem načrtovanju stanovanjskih 
sosesk v skladu s srednjeročnim pla-
nom stanovanjske graditve in v okvi-
ru urbanističnega programa občine 
Velenje. 

7. člen 
Ta samoupravni sporazum velja z 

dnem, ko se zanj osebno izreče veči-
na delavcev v TOZD, uporablja pa se 
od 1. 7. ,19,77 dalje do 31. 12. 19,80. 

Ko prične veljati ta sporazum, 
preneha veljati dosedanji sporazum 
o izločanju sredstev za stanovanj sko 
izgradnjo v občini Velenje, ki je bil 
sprejet in sklenjen leta 1972. 

V zvezi s programiranjem komp-
leksnih sosesk pa SISS zastopa na-
slednja stališča: 

a) Dejansko moramo ugotoviti, 
da o programiranju kompleksnih so-
sesk vsi dejavniki v občini Velenje 
samo govorimo in nismo storili niti 
koraka naprej v tem smislu, da bi 
določeno sosesko že resnično kom-
pleksno programirali. Stanovanjska 
skupnost se je v uvodnem delu sred-
njeročnega plana zavezala, da bo so-
delovala in po potrebi tudi sofinan-
cirala kompleksno celovito progra-
miranje stanovanjskih sosesk. To je 
cilj stanovanjske skupnosti. Ta cilj 
pa ne more priti do izraza, če se 
urbanizacija ne premakne z mrtve 
točke, če ni možnost vplivala na 
izdelavo zazidalnih načrtov oz. idej-
nih projektov, in če se dejavniki, ki 
morajo sodelovati pri programiranju 
sosesk ne povežejo in izrazijo svoje 

zahteve, in če istočasno ti dejavniki 
ne izvajajo usklajevanje planiranja 
glede združevanja sredstev v plan-
skih obdobj ih. 

Premalo je samo sodelovanje in 
usklajevanje kot se že izvaja na rela-
cji SISS in SIKS. K temu sodelo-
vanju pa je potrebno pritegniti vse 
OZD, katerih interesi pa morajo biti 
izraženi preko usklajevalnih funkcij 
IS. 

Iz navedenega pa stanovanjska 
skupnost zaključuje, da celovito 
programiranje stanovanjskih sosesk 
ne pomeni, da. stroški komunalne 
ureditve, kakor programiranje stano-
vanjskih sosesk v celoti odpadejo na 
stanovanjski prispevek, pač pa bre-
menijo sorazmerno nosilca dejavno-
sti v določeni programirani soseski. 

b) V družbenem dogovoru joli-
kovanju cen in storitev v SRS za le-
to 1977 je predvideno, da naj bi se 
stanarine v letu 1977 povečale do 
20 %, in sicer na osnovo december 
1976. Ker pa je v občini Velenje bi-
lo povečanje za leto 1976 v višini 
20 % na skupščini odobreno šele v 
mesecu decembru 1976 z veljavnost-
jo 1. 1. 1977 dalje, smo torej v smi-
slu določila družbenega dogovora 
od predvidenih 30 % 20 % že realizi-
rali v januarju 1977 in tako je mož-
no povečanje le še za 10 % in sicer s 
1. 4. ,1977 dalje. S tem povečanjem 
stanarine s 1. 4. ,19,77 bi torej prido-
bili dodatno še 1,000.000,00 din, ki 
bi lahko bila namenjena izključno 
samo vzdrževanj u. 

Takšen predlog se takoj pošlje IS 
SO Velenje, da ga posreduje skup-
ščini občine v potrditev in bi lahko 
prišlo do povečanja že 1. 4. 1977. 

c) Poročilo odbora za družbeno 
pomoč SISS 

Iz tega poročila izhaja da predvi-
deva finančni načrt za leto 1977 
12.750.000,00 din dohodkov ter 
prav tolko izdatkov. Odbor za druž-
beno pomoč ima še nerešenih 163 
prošenj za dodelitev stanovanj, v le-
tu 1977 pa bo lahko odkupil le oko-
li 44 stanovanj. Ker je poleg delav-
cev iz TOZD prošnje naslovilo tudi 
na ta odbor 17 članov ZB NOV, 49 
upokojencev, 5 inv. upokojencev in 

PLAN INDIVIDUALNIH STANOVANJ OD 1976 - 1980 

7 nezaposlenih mater samohranilk, 
je torej odbor na zadnji seji sprejel 
sklep, da se morajo ti primeri rešiti v 
najkrajšem času in šele potem naj bi 
se pričelo dodeljevati stanovanja tu-
di mlajšim družinam. Odbor za 
družbeno pomoč pa bo tudi v letu 
1977 tako kot doslej upošteval pri 
dodelitvi stanovanj najnujnejše pri-
mere mladih družin in jim dodelil 
stanovanja. Poleg tega je odbor 
obravnaval še vprašanje odliva sred-
stev za solidarnostno stanovanj sko 
gradnjo v druge občine, kamor se 
odliva letno okoli 4.000.000,00 din. 
Te občine bi namreč morale poslati 
SISS občine Velenje svoje progra-
me, za kaj bodo ta sredstva uporabi-
le, kar pa ni storila še nobena obči-
na oz. SISS v posamezni občini. , 

SISS vztraja na stališču, daje po-
trebno zajeti v plan razdeljevanja 
stanovanj iz solidarnostnega sklada 
vsekakor tudi mlade družine in de-
lavce z nizkimi OD in da bi vsaj po-
lovico novih stanovanj morali dobiti 
ti delavci. Zato naj se do skupščine 
pripravi predlog oz. kriteriji, kako 
naj bi se v bodoče ta stanovanja do-
deljevalo upravičencem. 

Kar pa zadeva sredstev solidar-
nostnega sklada, ki odtekajo v druge 
občine pa se SISS v celoti strirja, da 
morajo le-te poslati take programe 
in naj za to SISS naše občine zahte-
va od ostalih SISS take programe, iz 
katerih bo razvidno, kako se upo-
rabljajo sredstva, ki jih rjihovi obča-
ni oz. delavci v naših TOZD prispe-
vajo v sol. sklade teh občin. 

SISS je sprejela tudi zaključek, da 
se takoj izdela predlog o soudeležbi 
pričakovalcev stanovanj, ki naj bi po 
izdelanih kriterijih morali prispevati 
določeni delež finančnih sredstev, 
in sicer v obliki varčevanja pri svojih 
TOZD. Ta sredstva bi bila obravna-
vana kot kredit in bi se pozneje vrni-
la delavcu s pripadajočimi obrestmi. 
Na tak način bi dosegli večjo aku-
mulacjo potrebnih sredstev in bi 
lahko dogradili več stanovanj za de-
lavce. Kriteriji naj bi zajemali višino 
privarčevanih sredstev, dobo vrača-
nja, socialni položaj delavca, veli-
kost stanovanja itd. Predlagano je 
bilo, da se v ta namen oblikuje de-
lovna skupina imenuje jo naj OSZS, 
ki naj poda predlog navedene soude-
ležbe. 

Glede skupnih strokovnih služb 
pa SISS predlaga, da se za opravlja-
nje admimstrativnostrokovnih in 
pomožnih del, za potrebe stanovanj -
ske, komunalne in zemljiške skup-
nosti, eventualno tudi vodne skup-
nosti, oblikuje skupna strokovna 
služba pri SISS, v kateri bo tudi 
vključena služba gradbenega nadzo-
ra. Menimo, da bi naj skupščina 
SIKS pooblastila IO SIKS, da skupaj 
s SISS oblikuje predlog samouprav-
nega sporazuma o ustanovitvi skup-
ne strokovne službe. Ta predlog 
ustanovitve skupne strokovne službe 
se ne nanaša na dela dcupnega po-
mena, za katera obstajajo pogoji 
organiziranja TOZD. 

d) V letu 1977 moramo organi-
zirati zatemnitev delovnih nasel| v 
občini in med tem seveda tudi vsa 
družbena stanovanja in poslovne 
prostore. Zatemnitev se bo izvedla 
po posebnem sistemu in s posebno 
folijo, ki jo v ta namen izdeluje ena 
od tovarn v Ptuju. Zatemnitev celot-
nega sklada hiš pri SISS bo veljala 
okoli 1.500.000,00 dinarjev, konča-
na pa naj bi bila do sredine tega leta. 
Gre za vprašanje plačila teh sred-
stev. V .zakonu o LO je namreč do-
ločeno, da so ta kolektivna sredstva 
CZ in jih plača SISS. Naša SISS pa 
je že sprejela finančni načrt za leto 
1977 v katerem pa ni te postavke, 
ker še ob sprejetju finančnega na-
črta ni bila znana. 

Soseska 1976 1977 1978 1979 1980 Skupaj 
263 Šalek-Gorica 1. faza 110 153 
Skupaj 
263 

Za gradom 8 8 
Konovo 3 10 18 
Stara vas 10 10 10 8 _ 38 
Na gričku 3 1 4 
Pesje 10 5 5 5 5 30 
Pohrastnik 15 10 14 4 43 
Šalek-Gorica 3. faza 5 5 10 
Selo-obrtniki 3 3 6 
Podkraj 5 4 _ 9 
Gaberke 3 5 5 8 10 31 
Ravne — _ 5 5 10 20 
Topolšica - 5 12 15 20 52 
Šmartno ob Paki _ 5 5 10 15 35 
Škale — 4 5 10 10 29 
Skupaj 170 220 66 70 70 596 

PLAN GRADNJE DRUŽBENIH STANOVANJ 
PO LETIH IN SOSESKAH 
Soseska 1976 1 9 7 -
Velenje Zl 136 
Velenje Z2 188 
Pesje 25 
Salek-Gorica II 292 367 
Selo 
Šmartno ob Paki - 50 
Šalek-Gorica UI. 183 4 3 1 
Šoštanj 56 
Šalek III. 
Skupaj 697 600 511 

80 368 

1980 Skupaj 
136 

54 242 
25 

659 
88 536 
30 80 
79 614 

56 
160 239 
411 2.587 



Gradimo manj stanovanj, 
kot smo planirali 

Razlog za zaostajanje gradnje stanovanj v občini Ve-
lenje ni v pomanjkanju denarja, pač pa v kasnitvi 
izdelave zazidalnih načrtov in priprave stavbnih 

zemljišč za blokovno gradnjo 

Za leto 1976 je bilo predvideno, da bo v občini V e l e l e zgrajenih 
697 stanovanj; zgrajenih pa jih je bilo le 435. Vzrok za to, da ni bil 
dosežen plan stanovanjske izgradnje pa ni v tem, kot bi morda kdo 
pričakoval, da ni bilo na voljo denarja. Razlog za zaostajanje stano-
vanjske izgradnje za planom je deloma v tem, da gradbena operativa 

raditi 700 stanovanj, deloma pa v tem, ker ni bilo ni bila sposobna zgraditi 
na voljo gradbenih parcel. Zato je skupščina samoupravne interesne 
stanovanjske skupnosti občine Velenje na svoji 6. seji, k i je bila 12. 
januarja 1977, opozorila izvršni svet skupščine občine Velenje, da 
hitreje sprejema predlagane zazidalne načrte in tako omogoči uresni-
čitev planirane izgradnje stanovanj. 

p , k y e bila 12. 

Letos pa bi morali v občini Velenje zgraditi 600 stanovanj. Kljub 
temu da je trenutno v gradnji 707 stanovanj, ni pričakovati, da bi bil 

klavni razlog z 
n je v tem, ker 
• pripravljeno stavbno zemljišč 

njo, zaradi česar ni bilo mogoče pridobiti potrebnih lokacj skih in 
gradbenih dovoljenj. To pa je posledica kasnitve sprejema urbanistič-
ne dokumentacije in komunalne priprave zemljišč. 

Priče smo torej svojstvenemu pojavu: kljub temu daje na razpola-
go denar za gradijo stanovanj, v občini Velenje ne uspemo doseči 
načrtovanega obsega gradnje družbenih najemnih.stanovanj! 

Delo organov SISS 
občine Velenje 

Samoupravno interesno sta-
novanjsko skupnost občine Ve-
lenje sestavljajo: skupščina, iz-
vršilni odbor, odbor za graditev 
stanovanj, odbor za gospodarje-
nje s stanovanjskim in poslov-
nim skladom in odbor za druž-
beno pomoč v stanovanjskem 
gospodarstvu. Pri SISS občine 
Velenje pa deluje še koordina-
cijski odbor za izvajanje družbe-
nega dogovora o določanju cen 
stanovanjski graditvi ter porav-
nalni svet in odbor samouprav-
ne delavske kontrole. Pri odbo-
ru za graditev pa je bila usta-
novljena komisij a za razdelje-
vanje kreditov. 

Delo teh organov je bilo v le-
tu 1976 naslednje: 

SKUPŠČINA SISS občine 
Velenje seje sestala na 2 sejah. 
Obravnavala in sklepala je o na-
čelni politiki dela posameznih 
odborov oziroma organov SISS 
ter o teme|nih izhodiščih pro-
gramiranja, planiranja in izva-
janja letnih ter srednjeročnih 
planov v stanovanjskem in ko-
munalnem gospodarstvu. Spre-
jela je srednjeročni plan stano-
vanjske graditve in samoupravni 
sporazum o osnovah plana SIS 
na področju stanovanjskega go-
spodarstva za obdobje 
t976—1980. 

delegatski 
naš čas 

IZVRŠILNI ODBOR je imel 
4 seje. Spremljal je izvrševanje 
sklepov, delovnih in finančnih 
načrtov posameznih odborov 
ter dajal smernice za nadaljnje 
konkretno delo organov SISS in 
spremljal izvrševanje nalog stro-
kovne službe. Izvršilni odbor je 
posebej sodeloval s SIKS in IS 
SO pri usklajevanju planov. 

ODBOR ZA GRADITEV 
STANOVANJ je na 2 sejah 
obravnaval in sprejel plan stano-
vanjske izgradnje za leto 1977 
ter potrdil izhodiščne cene, 

sklepal je o spremembah in do-
polnitvah družbenega dogovora 
o oblikovanju cen v stanovanj-
ski graditvi, obravnaval poroči-
lo o izdelavi urbanističnega pro-
grama do leta 2000 in sprejemal 
ukrepe v zvezi z izvajanjem let-
nih etap gradnje. 

ODBOR ZA GOSPODARJE-
NJE S STANOVANJSKIM IN 
POSLOVNIM SKLADOM je 
imel 3 seje. Sprejel je delovni in 
finančni načrt investicijskega 
vzdrževanja na stanovanjskih hi-
šah za leto 1976, sprejel je fi-
nančni načrt tega vzdrževanja 
za leto 1977, spremljal je način 
dela služb vzdrževanja ter spre-
jel predlog za povečanje stana-
rin in najemnin. 

ODBOR ZA DRUŽBENO 
POMOČ seje sestal na 4 sejah. 
Na dnevnem redu je bilo spre-
jetje delovnega in finančnega 
načrta sredstev solidarnostnega 
sklada za leto 1976, spremljanje 
realizacije tega načrta, dodelje-
vanje posojil članom ZŽB 
NOV, dodeljevanje stanovanj iz 
sredstev solidarnostnega sklada, 
sprejem predloga novega odloka 
o subvencioniranju stanarin ter 
sprejem finančnega načrta soli-
darnostnega sklada za leto 
1977. 

KOORDINACIJSKI ODBOR 
ZA IZVAJANJE DRUŽBE-
NEGA DOGOVORA O DOLO-
ČANJU CEN V STANOVANJ-
SKI GRADITVI V OBČINI 
VELENJE je imel 2 seji. Potrdil 
fe izhodišča gradbenih cen za 
Salek - Gorica II, Šoštanj in 
Šmartno ob Paki, potrdil je 
obračunske cene stanovanj, ki 
so bila dograjena in vseljena v 
letu 1976 v soseski Šalek - Go-
rica II. 

PORAVNALNI SVET ni v 
preteklem letu obravnaval no-
benega primera. 

KOMISIJA ZA KREDITI-
RANJE - Pri SISS občine Ve-
lenje, odboru za graditev stano-
vanj deluje komisija za krediti-
ranje, ki se je lani sestala na 11 
sejah. Razpisala je 4 javne nate-
čaje za posojila. 

F šport 
telesna 
kultura 

rekreacija 

• Po poteh Partizanske Ljub-
ljane 
Tokrat drugo mesto 

Letošnjo manifestacijo Po poteh 
partizanske Ljubljane so sklenili s 
tekmovalnim delom atletov in kole-
sarjev po ulicah Ljubljane. V atlet-
skem delu so nastopili tudi člani AK 
Velenje, ki pa letos niso ponovili 
uspeha iz prej šnih let, ko so večkrat 
bili med zmagovalcu Kljub temu pa 
so se izkazali člani in mladinke. 

V partizanskem maršu, teku na 
progi dolgi 25 km je prva ekipa Ve-
lenja dosegla 2. mesto (Milan Bolek, 
Josip Šaum in Dragan Anič), druga 
ekipa (Jakob Grošelj, Tone Vedenik 
in Spasoje Tešenovič) pa tretje me-. 
sto. 

V partizanskem maršu žensk na 
8 km je prva ekipa Velenja, ki je vo-
dila, zašla (zaradi slabe organizacije 
in pritekla na cilj šele peta za drugo 
ekipo Velenja), ki je bila četrta. Za 
ekipo I. so tekie Andreja Šverc, Ma-
rija Praprotnik in Marija Urankar, za 
II. ekipo pa Renata Zupančič, Met-
ka Meh in Marija Potrč. , 

V štafetah zmag 3 x 600 m so Ve-
lenjčanke osvojile tretje mesto. 
(Anita Bizjak, Vida Napotnik in Ma-
rina Sluga). 

Mladinci so v štafeti 3 x 1000 m 
bili peti, tekli pa so Franc Markelj, 
Ivan Lampret in Stanko Miklavžina. 

• ATLETIKA 

Dobri rezultati atletov 
Na odprtem atletskem prvenstvu 

ljubljanske občine Bežigrad so uspe-
šno nastopili tudi mladi atleti atlet-
skega kluba Velenje. Velenjčani so 
dosegli nekaj zelo dobrih rezultatov 
in osvojili več prvih mest. 

Odličen rezultat 692 cm in zma-
go je dosegel Boris Režek v skoku v 
daljavo, drugi je bil Jamnikar z da-
ljavo 600. 

Izkazali so se tekači na srednje 
proge. V teku na 1000 m je zmagal 
Franc Markelj z rezultatom 2 : 43,5, 
na 3000 m dolgi progi pa Stanko 
Miklavžina z rezultatom 8 : 5 5 , 1 , 
pred Zvonkom Lampretom 9 : 07,5. 
Velenjčani so zmagali tudi v štafeti 
4 x 100 m z rezultatom 46,8. Med 
mladinkami je zmagala Mojca Štur-
me v metu krogle 9,82, Anita Bizjak 
pa je bila druga v skoku v daljavo 
473. 

• BRIDGE 

Prvo srečanje 
V Velenju so ustanovili bidge 

klub. V .prvem srečargu so se pome-
rili z igralci iz Slovenj Gradca in iz-
gubili s 1 7 : 7. . 

Na turnirju parov pa je zmagala 
velenjska dvojica Borovnik - Pečeč-
nik. 

Bridge klub Velenje vabi ljubitelje 
te zanimive igre k sodelovanju ob 
nedeljah od 9. do 13. ure v hotelu 
Paka. 

R. P. 

• NOGOMET 

Rudar : Izola 1:0 (0:0) 
V 18. kolu slovenske nogometne 

lige je Rudar s težavo premagal mo-
štvo Izole z rezultatom 1:0 (0:0). 

Velenjčani so ves čas bili precej 
boljši in večji del igrali na nasprotni-
kovi polovici Napadalci so imeli več 
lepih priložnosti, vendar niso znali 
spraviti žogo v mrežo. Šele proti 
koncu srečanja je Čamernik z lepim 
strelom z daljave 35 metrov prese-
netil vratarja Izole in tako priboril 
dve pomembni točki za Rudarja. 
Gostje so se v glavnem branili in le 
redko prišli do 16 metrskega prosto-
ra domačinov. 

Za Rudarja so igrali - Lazič, Dju-
rič (R. Hudarin) Softič, Puklič (Ste-
vanovič), J. Hudarin, F. Frangež, 
Bešvir, Čamernik, Hohnjec, Topčič, 
Rusmir. 

Na lestvici vodi Rudar z 28 to-
čkami pred Muro in Kladivarjev s 24 
točkami. 

Ostalo srečanje 18. kola: Ilirija: 
.:!) , Primorje: Rudar 

(T) 1:0 (0:0), Litja: Slavja 2:1 
Pohorje 1:3 (1: 
CD 1:0 (0:0), . 
(2:1), Železničar: Mura 0:2 (0:0). 

• ROKOMET 

Pionirke prve, pioniiji tretji 
Na finalnem rokometnem turnir-

ju celjsko - zasavske regije so nasto-
pile najbope pionirke selekcije po-
sameznih občin. 

Na turnirju pionirk v Rdeči dvo-
rani v Velenju zmagala ekipa Vele-
nja, 2^mesto Žalec, 3. Zagorje. , 

Mecf pionirskimi ekipami, ki so 
igrali v Celju, je bil vrstni red nasled-
nji: 1. Trbovlje, 2. Celje, 3. Velenje. 

Zmaga Šoštanja 
Rokometaši Šoštanja so v Novem 

mestu premagali domačo Krko z re-
zultatom 27:17 (15:5). Šoštanjčani 
so brez posebnih težav s hitro igro 
nadigrali domače rokometaše. Že v 
pivem delu so dosegli prednost v go-
lih, ki so jo po odmoru še povečali. 
Gole so dosegli: Kompaij 10, J. 
Jančič 8, F. Jančič 6, Majhen 2 in 
Jamtrovič 1. 

Na lestvici zavzemajo Šoštanjčani 
četrto mesto z 22 točkami. 

V soboto igrajo Šoštanjčani doma 
z vodečo ekipo na lestvici Jadranom 
iz Kozine. 

Velenje: Izola 
7:6(5:5) 

Velenjčanke so s težavo osvojile 
obe točki v tekmi z rokometašicami 
iz Izole. 

V igri, ki jo je močno oviral dež, 
sta si bili ekipi enakovredni. Več 
možnosti za zmago pa so imele do-
mačinke, ki so večkrat streljale na 
gol, vendar niso izkoristile treh 
7-metrovk, k i j ih je dobra vratarka 
Izole obranila. Za zmago je zaslužna 
tudi vratarka Hlebova, kije obranila 
več nevarnih strelov. Gole so doseg-
le Podpečan 4 in Pocajt 2. 

• ŠAH 

Ekipa Gorenja v finalu 
V finalnem delu tekmovanja za 

Titov pokal za leto 1977 je sodelo-
vala ekipa Gorenja, tovarne gospo-
dinjske opreme iz Velenja. Dosegla 
je deseto mesto z 10 točkami. Zma-
gala je ekipa ŠK Lesce s 13 točkami 
pred ZŠD Maribor in ŠK Domžale z 
12,5 točkami itd. 

Ekipa Gorenja, ki je zastopala 
celjsko šahovsko regijo, je prvič na-
stopila na tekmovanju, na katerem 
se zbere večina boljših slovenskih ša-
histov. Turnir je potekal po švicar-
skem sistemu v petih kolih. Dosežen 
rezultat šahistov Gorenja je lep 
uspeh. Igrali so Lipnik, Goršek, Kri-
stan in Speh. 

Po končanem tekmovanju za Ti-
tov pokal so se ekipe pomerile še v 
hitropoteznem turnirju. Prva je bila 
ekipa ŠK Domžale s 37,5 točkami, 
pred ŠK Lesce 31,5, in ŠK Kovinar 
Maribor itd. Ekipa Gorenja je zased-
la s 17,5 točke deveto do deseto 
mesto. 

Hitropotezni turnir 
Šahisti Velerja so odigrali peti le-

tošnji turnir za prehodni pokai Tur-
nirja za mesec maj seje udeležilo 20 
šahistov. 

Tokrat je zmagal Vedenik s 16 
točkami, sledjo Kristan 16, Cvar 

15,5, Goršek 15, Brešar 14, Špah 
14, Alič 12,5, Pogorelčnik 12, 
Ambroč 11, Matko 9,5 itd. 

V skupni uvrstitvi po petih kolih 
vodita Milan Goršek, in Tone Vede-
nik z 39 točkami, sledi Špeh 33, 
Cvar 27, Brešar in Kristan 24, Strop-
nik 19, Pevnik 16, Alič 12,Nežmah 
9 itd. 

H. J. 

USPEŠEN NASTOP INVALI-
DOV 

Na prvem terminskem tekmova-
nju v plavanju za invalide, ki je bilo 
preteklo nedeljo v zimskem bazenu 
v Hrastniku, so plavalci sekcje za re-
kreacij o in šport pri Društvu invali-
dov dosegli dobre uvrstitve, kljub 

odsotnosti dveh najboljših Rastka 
Laha in Jožeta Angela, ki te dni na-
stopata z reprezentanco Jugoslavije 
na Poljskem. Rezultati tekmovanja v t 
Hrastniku se štejejo za republiško 
tekmovanje. 

Uspeh naših tekmovalcev je bil 
naslednji: 

150 m mešano: 1. Tone Osolnik 
2:37,00; 50 m prsno: 1. Tone Osol-J 
nik 43,8; 3. Tone Tratnik 56,4;I 
50 m prosto: 1. Tone Tratnik 39,9 t 
in 1189 točk; 3. Tone Osolnik 32,2 
in 991 točk; 50 m hrbtno: 3. Tone | 
Tratnik 59,6 

Na tem tekmovaiju je prvič na-
stopila tudi Olga Kerin kot edina 
ženska predstavnica iz Velenja. 
Uspešno je tekmoval tudi Jože Pun-
gartnik. E. G 

INDUSTRIJA USIM1A V R H N I K A 

TOZD TOVARNA USNJA ŠOŠTANJ, 
Odbor za medsebojna razmerja 

RAZPISUJE 

štipendije za naslednje poklice 
dipl. inženir kemijske tehnologje 
usnjarski tehnik 
ekonomski tehnik 
administrativni tehnik 

učna razmerja za naslednje poklice 

obratni elektrikar 
strojni ključavničar 
strugar 
mizar 
zidar 
pleskar 
usnjarski konfekcionar 

Kandidati naj vložijo prijave na obrazcu 1,65 (Prošnja za štipendijo) 
skupaj s spričevalom o končani osnovni ali srednji šoli na Odbor za 
medsebojna razmerja delavcev TOZD Tovarna usnja Šoštanj. 

Rok prijave je do 30. junija 1977. 

INDUSTRIJA 
GRADBENEGA 
MATERIALA 

GRADNJA 
ŽALEC 

Probleme današnjega časa 

ENERGETSKO KRIZO 
ONESNAŽEVANJE OKOLJA 
VARČEVANJE 

REŠUJEJO 

S c h i e d e l - Y U - D I M N I K I 
Schiedel — YU - ZRAČNIKI 
Schiedel - YU - JAŠKI ZA SMETI 
Schiedel - YU - ODPRTI KAMINI 
MONTAŽNE TflIPREKATNE GREZNICE 
STIBO termo blok 
STATIK montažni stropovi 

NAŠ PROIZVODNI PROGRAM 

SCHIEDEL — YU — DIMNIK je triplasten dimnik. Porabi do 40 % manj goriva, ne onesnažuje 
ozračja. Ker je okrogel, daje boljši vlek in je enostaven za čiščenje. Njegov Samotni vložek je 
odporen proti kislinam, varen pred zasajevanjem in toplotno obstojen. Schiedel dimnik je 
montažni dimnik, zato cenen pri postavitvi. 

SCHIEDEL — YU — ZRAČNIKI v elementu z dimnikom ali posebej skrbijo za vedno čist zrak v 
prostorih bivanja. 

<; SCHIEDEL - YU - JAŠKI ZA SMETI - enostaven odmet odpadkov v stanovanjskih blokih, 
šolah in poslovnih poslopjih. 

SCHIEDEL - YU - ODPRTI KAMINI so novost na našem tržišču. Z njimi si olepšate 
stanovanje in omogočite prijetno in estetsko gretje. 

MONTAŽNE TRIPREKATNE GREZNICE so prav tako novost na našem tržišču. Poenostavijo 
in pocenijo gradnjo, odgovarjajo sanitarnim predpisom in JUS normam glede števila oseb v 

• gospodinjstvu. < • 

J STIBO TERMOBLOK je betonski blok s posebnim styropornim vložkom. S tem se doseže 
optimalna toplotna izolacija. Ustvarite si stalno varčevanje energije, zato gradite tudi vi s STIBO 
blokom. 

STATIK MONTAŽNI STROP opečne ali betonske izdelave zmanjša stroške, poenostavi 
montažo. 

* PROIZVAJAMO, PRODAJAMO IN MONTIRAMO 
< • 

T Industrija gradbenega materiala GRADNJA Žalec, Aškerčeva 4, tel. št. (063) /10-?40. 
710-741, 710-719, 710-773 

',1 Fnota: Proizvodnja in prodaja gradbenih materialov Latkova vas pri Preboldu, tel. št. (063) 
722-027, 722-078. 
Naše proizvode lahko kupite v vseh prodajalnah gradbenega materiala. 



Ffletek, 13. maja: Servacij 
Sobota, 14. maja: Bonifacij 
Medelja, 15. maja: Zofija 
PPonedeijek, 16. maja: Janez 
TTorek, 17. maja: Jošt 
S5red a, 18. maja: Erik 
Četrtek, 19. maja: Celestin 

dežurstva 
Velenje: 
13. 5. 1977 od 7. dr. Marijan 
Lteban 
14. 5. 1977 do 7. dr. Marjan 
Lteban 
14. 5. 1977 od 7. dr. Jadwiga 

KCosi 
1(6. 5. 1977 do 7. dr. Jadwiga 
Kosi 
1(6. 5.. 1,977 od 7. dr. Franc 
Kiotnik 
177. 5,. 1.977 do 7. dr. Franc 
Kcotnik 

Šcoštanj: 
odd 13. 5. do 21. 5. 1977 dr. 
Bdogdan Menih 

Petkov kulturni večer 

V' petek 13. maja ob 19. uri bo 
v knjižnici Kulturnega centra 
Welenje redni petkov večer. 
Giost večera bo »literarni kro-
žeiek" gimnazge Velenje s pro-
grjramom: Jzpoved mladih". 
Leektorica: prof. Rozalija Čeho-
vaa. Vabljeni! 
Kconcert plesno-zabavnega orke-
strra „ŽABE" 

V petek 13. maja ob 20. uri bo 
v ddomu kulture Velenje koncert 
celljskega plesno-zabavnega 
orlice str a „Žabe" s pevcema Ma-
ijaano Deržaj in dr. Jožetom Za-
vrššnikom. Dirigent bo France 
Kaapus, napovedovalka Ivica 
Buurnik. „Žabe" so znan celjski 
pldesni orkester s 30-letno tradi-
cijijo. Vstopnice so v prodaji 
„Weseli berači" - gledališka 
preedstava 

V s soboto 14. maja 1977 bo ob 
20J. uri v domu kulture Velenje 
gosstovalo prosvetno društvo 
Smnartno ob Paki z Burnsovo 
koimedijo v priredbi Bogomirja 
Veirasa: „Veseli berači". Režija: 
Bopgomir Veras. Vljudno vablje-
ni!!! 
Raazstava 

V j galeriji kulturnega centra Ve-
Iennje je odprta razstava male 
plaastike in reliefov akademske 
Idpparke Sonje Tavčar — Skaber-
ne.s. Razstava je tudi prodajna. 
Oddprta je vsak dan od 9. do 18. 
ures v soboto pa od 9. do 13. 
ureie. Vstopnine ni! Na razpolago 
je k katalog k razstavi. 

P PRODAM TRAJNO ŽARE-
COO PEC EMO 5 na trdo gorivo 
(ddesna), dve omari (dvodelno in 
Irotbdelno), mizo, kuhinjsko kre-
ienmco in pošteno z nočno oma-
rico.o, Naslov v uredništvu! 

MVTO ZASTAVA 750, let-
lik It 1965, dobro ohranjen, ka-
•amnboliran desni prednji in zad-
qi t blatnik, prodam. Cena ugod-
»ri! Naslov v uredništvu! 

22 PRAŠIČA, TEŽKA cca 
10010 kg, plemensko rej ena, pro-
famm. Cena po dogovoru. Ivan 

Paška vas 13, 
tnoob Paki 

GARSONJERO ALI VEČJO 
SOBO S POSEBNIM VHODOM 
v Velenju iščeta nujno dve mla-
di ushižbenkL Ponudbe pod 
„JUNIJ" 

AVTO ŠKODA S 100, ugod-
no prodam. Ogled možen vsak 
dan po 14. uri, informacije po 
telefonu 852-885. Vprašati na 
naslov Iztok Holešek, Foitova 
6, Velenje 

STANOVANJSKO HIŠO, 
lahko nedograjeno v okolici Ve-
lenja kupim pod „GOTOVI-
NA" 

LADO letnik 1975 ugodno 
prodam. Daniel Strmčnik, Luče 
ob Savinji. 

DNEVNO SOBO ugodno 
prodam. Informacije po telefo-
nu 851095, od 1 5 - 2 1 ure 

MOTORNO KOLO na tri 
prestave, ugodno prodam. Mar-
ko Virtič, Velenje Smarška 6/a. 

BIFE POLANEC Pesje (ob 
cesti Velenje — Šoštanj), se 
priporoča za obisk! 

REDNI KINO VELENJE 
13. 5. - petek ob 17.30 in 

19.30 LJUBEZEN POMENI 
LJUBOSUMNOST - italijanski 
barvni film. Režija: Mauro Sve-
rino. Igrajo: Enrico Montesano, 
Milena Vukotič 

14. 5. — sobota ob 17.30 in 
19.30 MOŽ IZ DOLINE -
ameriški vestem. Režija: David 
Lowell Rich. Igrajo: Don 
Marry, Guy Stockeell 

15. 5. — nedelja ob 17.30 in 
19.30, MOŽ IZ DOLINE -
ameriški vestem 

16.5.. — ponedeljek ob 17.30 
in 19.30 OKUSI DRAKULO-
VO KRI - ameriški film. Reži-
ja: Peter Sadsdy. Igrajo: Sean 
Conerry, Brian Keith 

17. 5. - torek ob 17.30 in 
19.30, ULZANA VODJA APA-
ČEV — nemški vestem. Režija: 
Godfrid Coldic. Igrajo: Gojko 
Mitič, Renata Blum 

18. 5. — sreda ob 17.30 in 
19.30, ULZANA VODJA APA-
ČEV — nemški vestem 

19. 5. - četrtek ob 17.30 in 
19.30, NEDELJSKA ŽENSKA 
— francoska kriminalka. Režij a: 
Luigi Comencinni. Igrajo: Mar-
cello Mastroiani, Jacqueline 
Bisset 
FILMSKO GLEDALIŠČE 
VELENJE 

15. 5. - nedelja ob 10. uri 
OTROŠKA MATINEJA - PO-
PAJEVE NORČIJE - risanka 

16. 5. — ponedeljek ob 20. 
uri VETER IN LEV - ameriški 
barvni film. Režija: John 
Miliue. Igrajo: Sean Conerry, 
Bria Keith 
KINO ŠOŠTANJ 

14. 5. - sobota ob 20. uri 
VETER IN LEV - ameriški 
barvni film. Režija: John Mi-
lius. Igrajo: Sean Conerry, 
Brian Keith ob 16. uri OTRO-
ŠKA MATINEJA - popajeve 
norčije - risanka 

15. 5.. — nedelja ob 18. in. 20. 
uri OKUSI DRAKULOVO KRI 
- ameriški barvni film. Režija: 
Peter Sasdey. Igrajo: Cristopher 
Lee, Jeffrey Keene 

16. 5. - ponedeljek ob 20. 
uri AMERIŠKI VESTERN -
MOŽ IZ DOLINE. Režija: Da-
vid LowelL Igrajo: Don Marray, 
Guy Stockeell, Abby Dalton 

18. 5. — sreda ob 20. uri NE-
DELJSKA ŽENSKA - franco-
ska kriminalka. Režija: Luigi 
Comencini. Igrajo: Marcello 
Mastroiani, Jacqueline Bisset 

19. 5. - četrtek ob 20. uri 
ULZANA VODJA APAČEV -
nemški vestem. Režija: Godfrid 
Coldic. Igrajo: Gojko Mitič, Re-
nata Blumm 

lavka iz Vologa; Peter Jevše-
njak, rojen 1944, rudar iz Ve-
lenja in Ana Rakuša, rojena 
1947, delavka iz Velenja; Jemej 
Borovnik, rojen 1955, str. 
ključ, iz Brezna in Zvonka Raz-
goršek, rojena 1956, prodajalka 
iz Velenja; Emilijan Lepko, ro-
jen 1955, varilec iz Plešivca in 
Minka Jurenec, rojena 1954, 
delavka iz Hrastovca; Zvonko 
Prešiček, rojen 1953, rudar iz 
Šaleka in Martina Avberšek, de-
lavka iz Paškega Kozjaka; Miro-
slav Medved, rojen 1930, upo-
kojenec iz Velenja in Jozefina 
Krajnc, rojena 1923, delavka iz 
Velenja; Franc Vidovič, rojen 
1889, upokojenec iz škal in 
Antonija Potočnik, rojena 
1912, kmet. iz Cirkovc; Silve-
ster Doler, rojen 1951, stikalist 
iz Plešivca in Anja Hamer, roje-
na 1954, rudar iz Podkraja in 
Mihca Tepeš, delavka iz Podkra-
ja; Vladimir Videmšek, rojen 
1954, električar iz Bevč in Vida 
Lesjak, rojena 1958, prodajalka 
iz Vinske gore; Duško Podpe-
čan, rojen 1954, PK ključavni-
čar iz Velenja in Ida Špegelj, ro-
jena 1956, prodajalka iz Vele-
nja. 

Smrti: Antonija Rajster, 
preužitkarica iz Plešivca, stara 
79 let; Irena Esih, otrok iz Ve-
lenja, stara 8 mesecev; Marija 
Kučana, gospodinja iz Velenja 
stara 42 let. 
V mesecu aprilu se je rodilo v 
občini Velenje 17 fantkov in 25 
deklic. 

Oddajamo na ultrakratko-
valovnem območju na frekvenci 
88,9 MHz 

ČETRTEK: 15.30 Igramo in 
pojemo, 15.35 Iz našega spore-
da, 15.45 Poročila, obvestila, 
16.00 Osrednja četrtkova infor-
mativna oddaja (novice, komen-
taiji, magnetofonski zapisi), 
16.20 Domači napevi, 16.30 
Povedali ste nam (Pogovori o 
aktualni temi), 16.40 Minute 
z . . . , 17.00 Šaleški mozaik (Iz 
delovnih kolektivov, krajevnih 
skupnosti in samoupravnih inte-
resnih skupnosti), 17.15 Glasba 
za vas, 17.30 Ekonomsko pro-
pagandni spored. 

NEDELJA: 10.00 Glasba za 
nedeljsko dopoldne, 10.05 Iz 
našega sporeda, 10.15 Poročila, 
obvestila, 10.30 Osrednja ne-
deljska informativna oddaja 
(novice, komentarji, magneto-
fonski zapisi), 10.50 Minute 
z . . ., 11.00 Na valovni dolžini 
Radia Velenje, 11.10 Glasba za 
vas, 11.30 Ekonomsko propa-
gandni spored, 11.50 Šport, te-
lesna kultura, rekreacija, 12.00 
Poslušalci Radia Velenie česti-
tajo in pozdravljajo, 12.50 Po-
ročila, obvestila. 

OBVESTILO 
NAROČNIKOM 

V zadnjem času so nam 
pošte vrnile več izvodov Na-
šega časa, ker naslovi pre-
jemnikov niso bili točni ozi-
roma so bili pomanjkljivi. 

Naročnike prosimo, da 
sproti sporočajo spremembe 
bivališča oziroma, da v pri-
meru, ko je naslov, na kate-
rega pošiljamo Naš čas, ne-
popoln, dopolnitev sporoči-
jo na upravo Našega časa, 
Center za informiranje, pro-
pagando in založništvo Ve-
lenje. 

V > 

p r e b l « 
VELENJE: 
Poroke: Anton Vodovnik, rojen 
1931, rudar iz Velenja in Fran-
čiška Remič, rojena 1944, de-

PRILOŽNOST ZA NAKUP 
AVTOMOBILSKIH RADIJ-
SKIH SPREJEMNIKOV 

• Takojšnja brezplačna vgradi-
tev 

stereo avtomobilski radijski 
sprejemniki s kasetnikom 

V VELIKI IZBIRI 

Posebni popusti — Povračilo 
davka! 

Specializirana trgovina 
Ing. H. Schlossinger KG 

9400 VVolfsberg (Avstrija) 
Telefon 0 4 3 5 2 / 2 5 02 

AKTIVISTOM ŠALEŠ-
K O — 
MISLINJSKEGA 
OKROŽJA OF! 

Odbor aktivistov OF „Ša-
leško-mislinjskega okrožja" 
in Občinski odbor ZZB 
NOV Velenje 

obveščata 

vse tiste aktiviste — ude-
ležence lanskega srečanja v 
Šentilju — Kotih, ki so na 
oddani prijavnici naročili 
knjigo dr. Milana Ževarta 
„N A R ODNOOSVOBODIL-
Nl BOJ ŠALEŠKI DOLI-
NI", da je že izšla pri Založ-
bi »PARTIZANSKA KNJI-
GA" v Ljubljani in jo bodo v 
naslednjih dneh pričeli raz-
pošiljati na naslove naročni-
kov „po povzetju". 

To sporočilo objavljamo 
zato, da ne bi kdo, ki je 
eventualno na to, da je knji-
go naročil, že pozabil in bi 
jo zavrnil; pač pa prosimo, 
da jo vsak dvigne na naslovni 
pošti in jo plača. Cena: 
220,00 dinarjev. 

Občinski odbor ZZB NOV 
Velenje 

BORCI PRVE 
KRAJISKE PROLETARSKE 
BRIGADE 

Sekcija borcev NOV 
PRVE KRAJIŠKE PROLETARSKE BRIGADE 
v Beogradu 
namerava izdati »Monografijo in zbornik spominov" nave-
dene brigade. Ker pa želijo zajeti slehernega borca (preživele-
ga in padlega), so zaprosili tukajšnji občinski odbor ZZB 
NOV, da jim sporočimo ustrezne podatke (anketo) za vse 
borce, ki se morebiti nahajajo v naši občini oz. ki tu živijo. 

Prosimo, da se v ta namen prijavijo vsi borci NOV „Prve 
Krajiške proletarske brigade" na Občinski odbor ZZB NOV 
Velenje v Velenju — Prešernova n. zgradba. 

Občinski odbor ZZB NOV 
Velenje 

ZAHVALA 

Ob izgubi naše drage mame, babice in prababice 

ANGELE URAN JEK 
se iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem, sosedom, sorodni-
kom in sodelavcem, ki so jo pospremili na njeni zadnji poti 
in darovali cvetje. 

Posebno se zahvaljujemo dr. Ivanu Zupancu za dolgoletno 
skrbno zdravlj enje. 

Zahvala velja tudi odboru ZB NOV Škale in njegovemu 
govorniku za tople poslovilne besede ob njenem grobu. 

Žalujoči: sin Ervin in hčerka Olga z družinama. 



Šoštanj. Glavni trg 5. Bil je son-
čen dan, ko sva stopila v staro hišo, 
ki ji sicer nova fasada skriva leta. 
Mračen hodnik in lesene stopnice, 
ki vodijo nadstropje više. Tu pa med 
kramo in perilom razpetim na vrvi 
med koncema hodnika, (prav goto-
vo nanj lega stoletni prah z odprtega 
podstrešja) vrata, ki jih iščeva. 

Potrkam! 
Nekje iz globine izza vrat zasli-

šim: - Ja! - pa vstopiva. 
No, pa pojdimo lepo od začetka. 

V Našem času smo objavili naslednji 
oglas: 

Pripravil sem izredno zdravilo 
proti prhljaju, izpadanju in za 
ponovno rast las BREZOLIN O 
njegovi učinkovitosti pričajo 
vsakodnevne pohvale, ki jih pre-
jemam. Priporočam tudi PAN-
TOLIN proti odvečnim dlači-
cam pri ženskah in LIPAN sred-
stvo za beljenje zob. Zdravila 
lahko dobite osebno ali po po-
vzetju. 
BREZOLIN IN LIPAN sta testi-
rana pri zavodu za zdravstveno 
varstvo SR Slovenije v Ljubljani, 
številka 2 4 0 - 3 6 5 7 / 7 6 dne 3. 
11. 1976. 

Imam obrt, registrirano pri ob-
činski skupščini Velenje številka 
3 1 3 - 5 1 / 7 6 - 3 od 15. 11. 1976. 

IVAN NOVAK 
nabiranje in prodaja 
zdravilnih zelišč ŠOŠTANJ, 
Glavni trg 5 

\ J 
Iz z njim se je vse začelo. 

DR. SC. ZELIŠČARSTVA 
Sobica, vsa prenatrpana z zelišči 

in papirji, z okostjema hladilnikov, 
fotelji, izrezki iz časopisov, zahval-
nimi pismi in sam bog vedi s čim še. 
Kar malce razočarana sva bila, pa ne 
veva zakaj, saj je podoba namreč še 
najbolj ustrezala idilični sliki alkimi-
stovega laboratorija. 

„Dober dan. Novinarja sva." 
„Aha," meni mož izza velike mize. 

na kateri bi nepoklicani le stežka na-
šel iskano stvar. „Aha", meni po-
novno, v potrdilo, kot da naju je pri-
čakoval (pa sva prišla nepoklicana), 
kot da so zanj takšni obiski nekaj 
čisto vsakdanjega. 

„Zeliščar, tovariš Novak? ", vpra-
šam kar malo zaskrbljeno, da nisem 
prav potrkal. 

„Na vratih piše", odvrne, pa po-
časi z bežnim nasmehom vstane izza 
mize in nama seže v roke. 

„Sedita prosim. Bolj revno je tu, 
nikjer namreč ne dobim primernih 
prostorov, pa saj gre tudi tako." 

Starejši, malo upognjen, ne naglih 
kretenj (poškodba pravi) je najin 
iskani mož-. Ogledujemo se. Tehta-
mo. 

,,Vaš oglas veste in nekoliko zve-
davosti, pa sva tu." 

„Niste prvi", odgovori. „Bili so že 
od Večera, pa tudi oni niso bili 
prvi." Na mizo nosi izrezke, pa ča-
sopise, dnevnik. „Preberite, kar vse 
preberite." 

„Veste," začne kar sam, „rojen 
sem v Šoštanju in sem tu od očeta 
prevzel obrt. Soboslikar sem bil. Za 

m-

š-o-# ' 

„NAŠ CAS", glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Vele-
nje, s.p.o. Velenje - „Naš čas" 
je bil ustanovljen 1. maja 1965; 

do 1. januarja 1973 je izhajal 
kot štirinajstdnevnik „Saleški ru-

dar", kot tednik pa izhaja „Naš 
čas" od 1. januarja 1973 naprej. 

Urejajo: Marijan Lipovšek 
(direktor in glavni urednik), 
Stane Vovk (v. d. odgovornega 
urednika), Mira Tamše, Boris 
Zakošek ter Niko Kupec in 

Dušan Lazar (tehnična ured-
nika). 

Izhaja ob petkih - Uredništvo 
in uprava (63320) Velenje, Titov 
trg 2/II, f>oštni predal 89, tele-
fon (063) 850 087 - Brzojavni 
naslov: Informativni center Ve-
lenje - Žiro račun pri SDK 

Velenje 5 2 8 0 0 - 6 0 1 - 2 1 4 2 0 . 
Cena posameznega izvoda 3 di-
narje, mesečna naročnina 10 
dinarjev, letna 120 dinarjev (za 
inozemstvo 250 dinarjev) - Gra-
fična priprava ČZP „I)olenjski 
list" Novo mesto, Tisk CTP 
„Pravica - Dnevnik" - Tiskarna 
Ljudske pravice Ljubljana. 

Za ,,Naš čas' se po mnenju I 
pristojnega organa, številka I 
4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. februarja 1974, 
ne plačuje temeljnega davka od j 
prometa proizvodov. 

Nenaročenih rokopisov 
fotografij ne vračamo. 

di ekcema, pa je niso pozdravili. 1 
štiridnevni masaži z enim od moji 
zdravil je bilo spet v redu. Ali i 
naslednji primer. Fant je prišel 
Nemčije popolnoma nepokretei 
Zdravniki so ga zavrnili kot 
ozdravljivega. Bil je shizofrenik. M 
ti je nekje dobila moj naslov. Posli 
sem ji zdravila. Po devetih dneh, 
bil fant zdrav." 

„In kaj menijo o vašem zdravj 
nju zdravniki? " 

„Ti ne vedo, kaj bi rekli", odvn 
samozavestno. „Še sami hodijo 
meni po pomoč. Pač nekateri bo 
zaupajo domačim zdravilom." 

Poskušava z nizkim udarcem 
„Kje pa se zdravite vi? " 

„Ja, večinoma sam, za nekata 
stvari pa moram pomoč vseeno po 
iskati v zdravstvenem domu. Nisen 
več mlad, starost pa ima svoje zahte-
ve." Dobro se izmika pomisliva, to-
da ostalo nama j e še nekaj vprašaj 

MODERNI VRAC 
„Zdravite tudi parapsihološko? 
„Vidiva. Razživi se. Naenkrat j 

poln nove energije. „Želita videti? 
„Vsekakor," odvrnem in hladno 
krvno žrtvujem sodelavko, z izgovi 
rom, da bodo posnetki boljši, če ji 
napravim sam. 

Obrnemo stol, osvetlimo, mo; 
obleče belo ha j o, vzame vrečko i 
iz nje potegne (ne berete kriminal 
ke) trizob. Malo sem se nasmehnil 
Upam, da ni videL 

..Parapsihološke teste", govori, 
„delam že 4 do 5 let. Najprej so mi-
slili, da copram in se o tem sploh 
nisem upal veliko govoriti. Sedaj j 
so se že navadili." 

Začneva ritualni ples; jaz s foto 
aparatom, on s trizobom. Ob teg 
izgovarja obredne besede, ki jih k 
legica vztrajno ponavlja. Mislim i 
polinezijske in afriške vrače in trdo 
vratno pritiskam na sprožilec. P» 
tem konča. 

I 
„To delam zastonj," reče,[ 

..Eksperimentiram. Človeku skušani* 
vsaditi zavest zdravja - to pa potenj; 
pozitvno deluje na telo. V tujini se| 
parapsihologijo veliko ukvarjajo i 
dosegajo zavidljive uspehe. Jaz pa a 
bavim z njo le toliko, kolikor jo i 
bim za zdravljene. Za mojo meto 
se je že zanimal psiholog Savickiil 
Beograda, ki je eden od tistih, kip 
nas preučujejo parapsihološke po 

Obrnem ploščo. „Koliko zasluzi 
te? " 

„Malo", meni. Zelo malo. Sia 
pa ne želim zaslužiti, čeprav mijet 
edino sredstvo za preživljanje. Prei 
vsem skušam § udem v bolezenski 
stiskah pomagatL" 

Segli smo si v roke, se poslovi 
Pa spet to podstrešje, stopnice..! 
medtem pa je zunaj sonce še boj| 
ogrelo. 

Mislim. Kdo ste vi, tovariš No*1 

vak? Vrač, šarlatan, zeliščar, para 
sihološki medij? Prav gotovo pre 
vsem zeliščar, in upamo, da tudi i 
ber zeliščar? 

P. S. 
S sodelovanjem M. T. spisal B. Z. 

200 let šole v Šoštanju 

Urejanje prvega dela Prežihove ploščadi gre h kra-
ju. Pripravljen je tudi že podstavek za skulpturo 
Valeria Miroglia, ki bo stala med zgradbo sodišča 
in družbenopolitičnih organizacij ter simbolizi-
rala skupni protifašistični boj jugoslovanskih in 
italijanskih partizanov. 

Tovarniška konferenca Zveze socialistične mladine Gorenje Velenje je pripravila zadnjo soboto v 
velenjskem domu kulture slovesnost na čast obletnice zgodovinskih jubilejev Zveze komunistov in 
tovariša Tita, s katero je počastila tudi letošnji praznik mladosti. Priložnostni kulturni program so 
izvedli delavska godba Zaija iz Šoštanja, mladinski pevski zbor osnovne šole Anton Aškerc iz Velenja 
in recitatorji. 

PRAZNIK ŠOLE BIBA ROECK, NAJSTAREJŠE ŠOLE V NAŠI DOLINI 
zelišča pa se zanimam že od majhne-
ga. To imam po materi. No, morda 
se s tem ne bi nikoli resneje ukvar-
jal, če se ne bi težko poškodoval v 
prometni nesreči in če ne bi bilo ti-
stega og lasa . . ." 

..Katerega? " 
„Bilo je leta 1965. V VUS je bil 

članek o Jugoslovanu, ki že pet let 
ni spal. To me je pritegnilo. Poslal 
sem mu zelišča in ne dolgo zatem 
sem od njega prejel zahvalno pismo. 
Moje zdravilo mu je pomagalo." 

,4n? " 
„Potem mi je nekaj reklo, daj, 

ukvarjaj se s tem. Pa sem začel. Pre-
biral sem stare knjige, prisluhnil 
ustnim izročilom, kombiniral, preiz-
kušal. Številna zdravila so, domača, 
preprosta, pomagajo pa bolj kot vsi 
fabricirani medikamenti 

Nato sem pripravil Lipan. Moje 
prvo zdravilo. Uporaben je za belje-
nje zob, proti zobnemu kamnu. Po-
izkusi so pokazali, da boljšega sred-
stva za to nadlogo zob trenutno v 
svetu ni. Kar precej uspeha imam z 
njim." 

„Pa zelišča? " 
„No, ta naberem po okoliških hri-

bih. Vseh pa pri nas ni. Ta dobim iz 
drugih krajev, moram pa za nekatera 
vsako leto odpotovati celo v Make-
donijo." 

„Katere bolezni pa zdravite? " 
„Skoraj ni bolezni, da moja zdra-

vila ne bi učinkovala. Imam pa tudi 
zdravilo proti izpadanju las - Brez-
olin. Dobro se še spominjam bolnika 
iz Prlekije. Bilje popolnoma brez las 
predno je začel uporabljati moje 
zdravilo. Po nekaj tedenski terapiji z 
njim pa so mu lasje ponovno zrasli. 
Brezolin in Lipan je pregledala tudi 
zdravstvena komisija in potrdila nju-
no neškodljivost." 

,JCaj pa učinkovitost? " 
„Te niso ugotovljali. Sicer pa o 

tem dovolj povedo zahvalna pisma 
pacientov," odvrne skoraj malo uža-
ljeno in pred naju potisne kup pi-
sem. „Veste," pravi ,,10-letna pun-
čka je bila tri mesece v bolnici zara-

Cesarica Marija Terezija je bi-
la bistra ženska in za svoje čase 
napreden vladar. V svojih deže-
lah je hotela imeti čimveč uče-
nih ljudi, toda zanje so bile po-
trebne šole. In tako je bila leta 
1777 na osnovni Splošnega šol-
skega reda, ki gaje v letu 1774 
podpisala Marija Terezija, v Šo-
štanju pri župnijski cerkvi Sve-
tega Mihaela, ustanovljena zasil-
na šola, prva v Šaleški dolini. 

Ko je le-ta 22 let kasneje 
postala redna šola, je bila učil-
nica v leseni mežnariji za vseh 
30 obiskujočih učencev pre-
majhna. Šola seje zato 1807 le-
ta selila. Naslednjih 80 let je go-
stovala v privatnih hišah in ob-
činski zgradbi na Glavnem trgu. 
Šolo so obiskovali večinoma le 
otroci premožnejših staršev, 
učni jezik pa je bil nemščina. 
Da ne pozabimo omeniti prvega 
učitelja. To je bil Janez Roser, 
sicer cerkovnik in organist. 

Zavidanja vredne uspehe je 
šola dosegla pod 51-letnim vod-
stvom učitelja Petra Mussija. V 
svojem času pomemben mož, 
pisec, ki je sodeloval tudi pri se-
stavi Slomškovih šolskih knjig 
in bil odličen sadjar, je šoli v 
teh letih pridobil sloves vzorne 
šole. Ko je 14. maja 1869 z no-
vim šolskim zakonom nastopila 
pomembna prelomnica za šol-
stvo v celi Sloveniji, je šola v 
Šoštanju že imela dober glas. 
Tega leta je bil sprejet nov pred-
metnik, učni jezik pa je postal 
do 5. razreda slovenskL 

Ko je nazdorstvo nad šolo 
prešlo iz cerkvene oblasti na 
okrajne in deželne šolske svete, 
so šoli nadeli naziv ljudska in j o 
(leta 1872) razširili v tri razred-
nico. To pa je bil tudi čas, da se 
razmisli o novih šolskih prosto-
rih. Tretjega maja 1887 so jih 
po enoletni zidavi res slovesno 
odprli in predali namenu. Po-
slopje je imelo pet učilnic, sta-
novanje za šolskega upravitelja 
in dve sobi za učitelja. Pouk je 
bil v tem času že obvezen, števi-
lo šoloobveznih otrok pa je stal-
no naraščalo. Takoje šola že le-
ta 1904 postala šestrazrednica. 

Ko so leta 1927 dogradili pri-
zidek za šest učilnic, pisarno in 
konferenčno sobo, je bila stara 
zgradba za število učencev že 
dolgo premajhna. Pa tudi novi 
prizidek ni rešil težav. Razredi 

so bili prenatrpani, v njih pa je 
bilo kar 42 do 68 učencev. 

Med okupacijo so prišli na 
šolo nemški učitelji, ki so po-
učevali v nemščini, število 
učencev pa je padlo z nekdanjih 
700 na 200. 

Po osvoboditvi se je redno 
šolsko delo pričelo 18. oktobra 
1945. 484 otrok j e bilo razde-
ljeno v sedmih razredih z 12 od-
delki. Osemletna šolska obvez-
nost pa je bila po številnih spre-
membah uvedena z letom 
1953/54. Nove potrebe drugač-
ne oblike pouka, predvsem pa 
stara stavba, so zahtevali moč-
nejši finančni poseg. Termo-
elektrarna Šoštanj je podprla 
prizadevanja in namenila 70 mi-
lijonov starih dinarjev za adap-
tacijo, ki je bila dokončana v 
letih 1962/63. V tem času je 
bilo dozidano tudi stanovanje 
za hišnika, šolska kuhinja, jedil-
nica in pisarne za ravnatelja. 
Uredili so centralno ogrevanje 
in ustanovili Napotnikovo gale-
rijo. Dve leti kasneje sta bih šoli 
priključeni kot podružnični šoli 
do tedaj samostojni šoli v Rav-
nah in Belih vodah. Šola je do-
bila naziv centralna šola. Po 
znanem šoštanjskem prvoborcu 
in revolucionarju Blažu Roecku 

— Bibi so šolo poimenovali leta 
1968. 

Ker je število učencev stalno 
rastlo je bil leta 1971 zgrajen 
prizidek s štirimi učilnicami, 
garderobami in večnamenskim 
prostorom. 

Pred dvema letoma so na šo-
li, prvi v naši občini, uvedli ce-
lodnevni pouk do 5. razreda, ki 
ga bodo v prihodnjem šolskem 
letu razširili na vse razrede. V 
tem času so dobili tudi telovad-
nico. Šola pa še nima prave po-
dobe, saj načrtujejo dodaten 
prizidek, ki bo nujno potreben 
za celodnevno šolo. Pravkar pa 
tečejo tudi dela pri izgradnji 
šolskega igrišča. 

Letošnje že tako jubilej no le-
to bodo na šoli Biba Roeck 
obeležili še bolj svečano. V ta 
namen že deluje poseben od-
bor, ki bo pripravil tudi osred-
njo slovesnost, ki bo v dneh ob 
občinskem prazniku in na kate-
ro bodo povabili vse še živeče 
učitelje te šole. 

Šola, ki seje iz lesene stavbe 
z enim učiteljem razrasla v mo-
derno poslopje s petdesetimi 
učitelji, tako stopa svoji 
200-letnici naproti. 

Pa še na mnoga leta! 
B. Z. 

Onemele puške, osrednji spomenk žrtvam NO) 
v središču Velenja so to sredo namestili na višj 
podstavek. Pogled nanj je sedaj dosti bolj impo 
zanten. V prihodnjih dneh bodo na betonske blo 
ke ob spomeniku namestili plošče z imeni žrte 
NOV. 


